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Napadení regulačního plánu 
u soudu

Před dvěma měsíci došlo napadení regulačního 
plánu centra města Dobřichovice soudní žalobou. 
Žalobu podalo několik lidí z  ulice Palackého, 
které zastupuje Ing. arch. Martin Tunka. Žaloba 
napadá část regulativů regulačního plánu, např. 
regulativ stanovující prostřednictvím uličních 
čar výhledové rozšíření ulice Palackého a  regu-
lativ obchodního parteru, resp. přípravu na něj. 
Žaloba je však podána tak, že v případě, že jí bude 
soudem vyhověno, není vyloučeno, že dojde ke 
zrušení regulačního plánu jako celku. V  tomto 
případě by pak platil pouze nadřazený předpis, 
kterým je platný územní plán, což by ve výsledku 
mohlo vést k zahuštění zástavby v centru města.

Dle mého názoru je napadení regulačního 
plánu velmi nešťastné a  domnívám se, že nejde 
ani tak o  boj za zájmy vlastníků nemovitostí 
v Palackého ulici, jako spíš o snahu o zviditelnění 
se některých členů dobřichovické opozice. Roz-
hodně nesouhlasím s tvrzením, že regulační plán 
představuje neúměrný zásah do vlastnických práv 
majitelů nemovitostí v této ulici. Na druhou stranu 
je však třeba si uvědomit, že jistým zásahem do 
vlastnických práv je každý územní i  regulační 
plán. A  to z  prostého důvodu, že reguluje, tedy 
nastavuje nějaká pravidla tam, kde dosud tato 
pravidla nebyla. Všem vlastníkům domů v  ulici 
Palackého však regulační plán umožňuje jejich 
domy nadále nejen udržovat a  rekonstruovat, 
ale i  poměrně rozsáhle přistavovat směrem do 
zadní části pozemků a dokonce i mírně do výšky. 
Případy, kdy by museli s uliční čárou ustoupit, jsou 
situace, kdy by došlo ke zbourání stávající budovy 
a  stavbě budovy nové nebo rozšíření stávající 
stavby o  dvojnásobek podlahové plochy stáva-
jící stavby nebo pokud by se zvýšila pozednicová 
stěna o více než 0,5 m. Pak by skutečně musela být 
uliční fasáda nového domu postavena dál od ulice 
ve prospěch chodníku. Plochu pro rozšíření chod-

níku by pak město muselo odkoupit za tržní cenu, 
a to ještě pouze za předpokladu, že by s prodejem 
vlastník pozemku souhlasil. V žádném případě by 
tedy nešlo o  nějaké vyvlastňování, jak se snaží 
někteří lidé tvrdit.

Soudní žaloba je z  mého pohledu krajním 
řešením jakéhokoli sporu, který by mohl být 
řešen v tomto případě například žádostí o změnu 
regulačního plánu. Možná by ale stačilo jen 
nepropadat panice, trochu důkladněji se nad 
napadenými regulativy zamyslet a  navrhovatelé 
žaloby by patrně shledali, že jejich práva vlastně 
tak zásadně poškozena nejsou. Naopak v  dlou-
hodobém horizontu, dojde-li ke stavbě nových 
domů s ustoupenou fasádou, může v Palackého 
ulici vzniknout mnohem příjemnější prostředí, 
které v  důsledku bude znamenat i  zhodnocení 
jejich nemovitostí. Chápu ale, že i  soudní řešení 
této otázky demokracie umožňuje a  toto právo 
navrhovatelů respektuji. Jsem ale přesvědčen, 
že regulační plán centra Dobřichovic je kvalitní 
dokument a  byl bych rád, kdyby soud rozhodl 
tak, že regulační plán zůstane platit v nezměněné 
podobě. Ať již však dopadne soud jakkoli, bude 
stát nemalé prostředky a  z  mého pohledu zby-
tečně zaměstná mnoho lidí.

Poděkování podporovatelům 
našeho města

Blíží se konec roku, doba, kdy se sluší podě-
kovat všem, kteří se podílejí na dění v  našem 
městě. V  první řadě bych rád poděkoval těm, 
kteří mi vefunkci starosty pomáhají. Místosta-
rostůmměsta Michaelu Pánkovi a Jiřímu Růžkovi 
a  raděměsta bych chtěl poděkovat za pomoc 
a  podporu,kterou mi po celý rok poskytovali. 
Panu tajemníkovi PetruPrchalovi, kolegyním 
z  městského a  stavebníhoúřadu, správci zámku 
a  všem pracovníkům technickýchslužeb bych 
chtěl moc poděkovatza chod úřadu, přípravu kul-
turníchakcí a údržbu majetku města.

Zásluhu na tom, že život v  Dobřichovicích 
je tak pestrý a  příjemný, mají všichni jednotlivci 
a  spolky, kteří pro Dobřichovice organizují kul-
turní, společenské a  sportovní akce, kterými je 
naše město vyhlášené. A že jich není málo! Mezi 
ty nejaktivnější patří Dobřichovický Sokol, Dob-
řichovická divadelní společnost a  další, jejichž 
seznam by byl dlouhý a tak mě doufám omluví, 
že jsem je neuvedl adresně.

Rád bych též poděkoval všem, kdo podpořili 
naše město finančně. V uplynulých měsících jsme 
obdrželi sponzorské dary jak od firem, jejichž 
majitelé bydlí v  Dobřichovicích, tak i  od samot-
ných občanů Dobřichovic.Ze sponzorských darů 
bylo postaveno například stání pro kola u  pod-
chodu u  nádraží, údržba vodotečí podél někte-
rých ulic na Brunšově, díky sponzorskému daru 
byla vánoční výzdoba města letos rozšířena 
o  ulici Tyršovu, kde dosud chyběla.S podporou 
sponzorů a dárců jsme mohli uspořádat některé 
obecní kulturní akce v  rozsahu, který bychom si 
bez této podpory jinak těžko mohli dovolit. Jde 
zejména o vinařské slavnosti, dobřichovický ples, 
či výstavy pořádané městem na zámku. Velicesi 
darů vážíme a  děkujeme všem, kteří své město 
takto podporují.

Na závěr celého roku bych vám všem chtěl-
popřát krásné a klidné vánoční svátky. Do Nové-
horoku 2017 vám přeji především hodnězdraví, 
pohody a spokojenosti a našemu městuaby bylo 
stále tím místem, kde se příjemně žije.

Petr Hampl

Do nového roku 2017

Redakce Informačního listu se připojuje k staros-
tovi a přeje nejen svým čtenářům, ale všem oby-
vatelům Dobřichovic a  všem lidem dobré vůle 
hodně zdraví, štěstí a spokojenosti v nadcházejí-
cím roce 2017. List vstupuje do 23. ročníku a tak 
i jemu přejeme zdraví.

V. Kratochvíl

Informace pro občany o stavu 
projednávání nového 
územního plánu

Před prázdninami byl podle zákona zveřej-
něn návrh územního plánu k  tzv. společnému 
jednání. Dotčené orgány mohly uplatnit svá sta-
noviska a  občané své připomínky. Stanoviska 
i připomínky vyhodnocuje pořizovatel (MěÚ Čer-
nošice). Původní předpoklad byl, že do konce 
roku 2016 budeme mít od pořizovatele návrh, 
jak připomínky vyřídit. Je to nejen nutný krok, 
ale také vodítko pro obec a projektanta. Po kon-
zultaci s  pořizovatelem musím bohužel sdělit, 

že tento termín není reálný. Věc by se mohla do 
tohoto stádia dostat, doufejme před polovinou 
roku 2017.

Důvodů je několik. Zdůrazním zejména tři. 
Obce mají povinnost mít nový územní plán do 
roku 2020. Pořizovatel je zcela přetížen prací 
na územních plánech obcí, jež spadají pod 
jeho působnost, což je celý okres Praha-západ. 
Některé obce dnes nemají schválená ani zadání. 
Pokud je pořizovatelem obec s rozšířenou působ-
ností (což je MěÚ Černošice), její práce obce nic 
nestojí. Obce mají ale také možnost najmout si 
pořizovatele profesionála, ale to je samozřejmě 
za peníze. Černošice, jakožto pořizovatel, jsou 
v této situaci logicky přetížené.

Druhým důvodem je, že pořizovatel se před-
nostně zabývá žalobou na regulační plán centra 
města, která má své termíny.

Třetím důvodem, jenž chci zmínit, je stano-
visko odboru životního prostředí, které je v pod-
statě jediné negativní ze všech stanovisek dotče-
ných orgánů k návrhu našeho nového územního 
plánu. Uplatnění stanoviska předcházel podnět 
Spolku občanů Dobřichovic z.   s. (podán 8. 6. 
2016 Ing. arch. Jitkou Mejsnarovou), adresovaný 
právě tomuto odboru, který mimo jiné požadoval 
regulovat zástavbu v  obci na stavebních parce-
lách v sousedství lesa. Odbor životního prostředí 
požaduje „natvrdo“ vymezit v  novém územním 
plánu ochranné pásmo lesa a  to paušálně na 

Slovo starosty

Příspěvky členů zastupitelstva

Obrázek na titulní straně: 20. narozeniny mostu připomněl již tradiční ohňostroj. Foto Hynek Moravec
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Zprávy z městského úřadu

30  m. Dnes je třeba každý pozemek posoudit 
individuálně a  ochranné pásmo se určuje podle 
okolností i  výrazně menší. Toto stanovisko se 
snažíme zvrátit, neboť by tak došlo k  znehod-
nocení pozemků občanů, někde dokonce k zne-
možnění na stavebních parcelách vůbec stavět. 
Obdobný pozemek má navíc i  město. Ten se 

prodává a  výtěžek je určen na pokrytí nákladů, 
které město vynaložilo na dostavbu školy. 
Ochranné pásmo je na něm určené, avšak nepří-
znivě. Cena pozemku je v řádech milionů korun. 
Snahou města je věc změnit. Město na toto téma 
iniciovalo jednání, která probíhají a  kterých se 
samozřejmě účastní také pořizovatel. Výsledek 

nemůžeme předjímat, ale bude muset být zapra-
cován do nového územního plánu.

Bohužel časová rezerva, kterou jsme si vytvořili 
včasnou iniciací prací na našem územním plánu 
a která nám umožnila také věc opakovaně před-
kládat občanům a diskutovat o ní, se tak tenčí.

Filip Kándl

Dělat město společným

Komunikace (z latinského communicare) nese 
v sobě význam „společně sdílet, dělat něco spo-
lečným“. To je důvod, proč se zastupitelé Dobři-
chovic snaží nejen slyšet názory a  přání obyva-
tel našeho města, ale také o to, aby se informace 
z radnice dostaly ke každému z nás. Městská rada 
nedávno rozhodla, že je potřeba využít všechny 
možnosti, které moderní technologie nabízejí, 
aby občané měli jednoduchý a pohodlný přístup 
k  informacím o  tom, co se připravuje nebo 
momentálně děje.

Jak jistě víte, nejsou to jen tyto Informační 
listy, které držíte v ruce. Většina informací i aktu-
alit se objevuje i na městském webu a o nejdůle-
žitějších událostech jste zdarma informování SMS 
zprávami do vašich mobilů prostřednictvím tzv. 
SMS infokanálu města.

Nejedná se jen o zprávy o významných udá-
lostech a akcích, jde také o způsob komunikace, 
který je zcela nenahraditelný v  okamžiku, kdy 
dojde ke krizovým událostem, například povod-
ním. I z tohoto důvodu je dobré být přihlášen na 
odběr SMS zpráv, tím spíše, že to je velmi jed-
noduché. Stačí poslat SMS (na velikosti písmen 
nezáleží, ale na zachování mezer mezi slovy ano):

REGISTRUJ JMENO PRIJMENI DOBRICHO-
VICE ULICE CISLOPOPISNE

(např. REGISTRUJ JOSEF NOVÝ DOBRICHO-
VICE BREZOVA 18)

na telefonní číslo 257 711 590.
A proč je potřeba uvést ulici a číslo popisné? 

Právě kvůli krizovým okamžikům, kdy můžeme 
informovat o  tom, že se – nedej bože – zrovna 
do vaší ulice žene velká voda nebo je ohrožena 
ohněm. To jsou chvíle, kdy se taková služba, která 
je navíc zcela zdarma, určitě vyplatí.

Ještě upozornění, že chataři, kteří nemají 
číslo popisné, ale evidenční, přidají za číslo 
chaty mezeru a slovo EVID (např. REGISTRUJ JAN 
NOVÁK DOBRICHOVICE K DUBU 15 EVID)

Můžete se také zaregistrovat na webové 
adrese www.infokanal.cz/cweb/reg/MU a  kdo si 
s moderní komunikační technikou tak nerozumí, 
tak může zavolat na městský úřad nebo se stavit 
osobně a rádi ho zaregistrujeme sami.

Mimo tyto komunikační kanály se od nového 
roku rozšíří nabídka pro majitele tzv. chytrých 
telefonů, kteří si budou moci zdarma stáhnout 
aplikaci, která jim bude přinášet aktuální zprávy 
z našeho webu. Budou tak vědět nejen co se při-
pravuje, ale také se snadno dostanou ke kontaktu 
na pracovníky městského úřadu nebo zastupitele 
města a ke všem dalším informacím umístěným 

na webu (zápisy z  rady a zastupitelstva, seznam 
uzavřených smluv atd.). Rada města si od tohoto 
komunikačního kanálu slibuje nejen další rozší-
ření transparentnosti, ale také vytvoření moder-
ního komunikačního spojení, který napomůže 
nejrychlejšímu předávání informací v  krizových 
okamžicích.  

Ministerstvo rozhodlo  

Loňského roku město požádalo o  změnu názvu 
zastávky autobusů stanice “ÚKZÚZ”, což je (pro 
neznalé) zkratka Ústředního kontrolního a  zku-
šebního ústavu zemědělského, na poněkud lépe 
vyslovitelné pojmenování “Randova”.

(Jak mi bylo vysvětleno, takového zásadní 
změny, které ovlivňují fungování veřejné dopravy 
v širokém dalekém okolí, nelze udělat jen tak, bez 
důkladného posouzení státními orgány, protože 
u  stanice, která není ve schváleném celostát-
ním rejstříku, nemůže autobus zastavit. Zkrátka 
pořádek musí být!)

Po roce jsme tedy obdrželi neoficiální zprávu, 
že ministerstvo rozhodlo a  stanice bude pře-
jmenována, a  tak již brzy bude u křižovatky ulic 
Pražská a  Randova zastávka autobusu jménem 
„Randova“.  



4

12/2016

I děti do toho mohou mluvit

Na začátku prosince proběhlo na dobřichovické 
radnici mile setkání dětí ze základní školy se sta-
rostou Petrem Hamplem a  tajemníkem měst-
ského úřadu Petrem Prchalem. Starosta návštěvu 
přivítal a vysvětlil dětem, jak úřad a zastupitelstvo 
funguje.

Děti se měly možnost seznámit s  některými 
architektonickými projekty. Zejména je zaujaly 
studie, které se týkají jejich školy, a to, jak budovy 
v  ulici 5. května, tak i  té v  Raisově, kde se při-
pravuje rozšíření školní jídelny. Nakonec si pro-
hlédly  „starostovský“ řetěz se státním znakem 
a zavalily zástupce města nejrůznějšími dotazy.

A nebylo to jen dotazy, padly i  různé návrhy. 
Například, aby se ve městě vybudoval skejtová 
dráha. Nakonec tohoto setkání obdržely děti něco 
chutného na cestu a musely se vrátit do školy.

Jejich návrh však nezapadl, protože každý 
návrh stojí za to, aby byl vyslyšen. Rada města 
byla o  návrhu dětí informována a  věnovala se 
mu na svém jednání. Hlavním problémem je 
v případě skejtové dráhy pro děti nalezení správ-
ného místa, kde ji lze umístit. Třeba nám žáci naší 
školy poradí.

Péče o zeleň

Na radnici proběhlo v nedávných dnech jednání 
mezi zástupci městského úřadu, Povodím Vltavy, 
závod Berounka, ekologickým sdružením Život 
na soutoku a smluvními dendrology města Dob-
řichovice. Tématem bylo sjednocení výsadby 
nových stromů u cyklostezky podél Berounky.

Jádrem koncepce našich smluvních dend-
rologů je výsadba takových stromů, které jsou 
trvale bezpečné pro veřejnost a současně vytvoří 
pohlednou a  příjemnou jednostrannou alej. 
Byly zvoleny klasické české stromy – duby, které 
budou vysazeny v dostatečných rozestupech, aby 

mohly získat mohutnou korunu. Taková alej se 
dožije bez problémů 400 let. Ačkoliv se asi nemů-
žeme těšit jak si ji užijeme, tak to budou gene-
race a  generace našich následníků, kteří možná 
jednou ocení toto rozhodnutí mířící vskutku do 
budoucnosti.

Ještě dodáváme, že rychle rostoucí stromy byly 
zavrhnuty, protože problémy, které byly u pokáce-
ných a životu nebezpečných topolů, by se u podob-
ných dřevin velmi rychle objevily zase znovu.

Při této příležitosti připomínáme texty 
v  nedávných Informačních listech, které vyzý-
valy občany, aby odstranili ze stromů a  keřů na 
svých pozemcích větve, které překážejí doprav-
ním značkám, omezují rozhledové poměry na kři-
žovatkách nebo brání veřejnému osvětlení.  

Městský úřad má sice pravomoc udělat 
podobné zásahy bez ohledu na vlastníky, ale 
preferujeme zásahy vlastních majitelů. Navíc, 
jak už jste byli upozornění, v případě, kdy se na 
podobné zásahy necítíte, stačí zavolat na městský 
úřad a naše technické služby vám v těchto přípa-
dech pomohou (tzn. z  důvodů silničních nebo 
veřejného osvětlení).

Svoz odpadu

S novým rokem nastupuje nová společnost na 
svoz odpadu. Z počátku, kdy se budou zaučovat 
na nové trasy, může dojít k  některým nedostat-
kům, které se jistě rychle upraví. Buďte prosím 
trochu trpěliví, případně dejte zprávu městskému 
úřadu.

Nespokojenost pod heslem: „Vždyť si to 
platím!“ zrovna příliš nefunguje, protože město už 
delší dobu na svoz a likvidaci odpadu významně 
doplácí. Není skoro obec v okolí, která by neměla 
vyšší poplatky, než jsou u nás.

V této souvislosti musíme připomenout, 
že za tříděný odpad a  elektroodpad (velké pří-
stroje se odevzdávají na sběrné místo na konci 
ulice 5. května, malé do kontejnerů rozmístě-

ných po městě) dostává město naopak peníze, 
které snižují ztrátu za likvidaci odpadu. Proto 
nezapomeňte nejen po vánocích, ale po celý rok, 
odvážet elektrické spotřebiče na sběrné místo – 
pomáháte tak městu i sobě!

Všechno nejlepší do roku 
2017!

Na závěr dovolte, abych Vám jménem všech pra-
covníků městského úřadu popřál klidné, spo-
kojené a  požehnané Vánoce a  mnoho zdraví 
a úspěchů v novém roce 2017.

Děkujeme vám za všechno, co jste pro Dob-
řichovice a  spoluobčany v  končícím roce 2016 
udělali. Děkujeme za všechnu pomoc a  osobní 
iniciativu, kterou jsou občané našeho města 
známí i za hranicemi města. A za úřad děkujeme 
i za trpělivost a vstřícné jednání.

To, že Dobřichovice vzkvétají a  mají jasnou 
představu o  své cestě vpřed, je zásluhou nejen 
radních a  zastupitelů, ale i  všech rozumných 
a  tvůrčích občanů. A  na tom, že je jich u  nás 
většina, je možné stavět. A to je dobře!

Neodpustím si malou vsuvku ze života. 
V pražské městské části, kde žiji a kde jsem býval 
kdysi starostou, se znám samozřejmě s řadou lidí. 
Zejména s  těmi, kteří aktivně přispívají k  obec-
nímu dění, a je jedno, zda s nimi souhlasím nebo 
ne. A jednoho z nich jsem potkával často na Face-
booku až jsem mu poslal výzvu k navázání tzv. přá-
telství. V zápětí mi dotyčný zavolal, že by hrozně 
rád, ale že nemůže, protože současná radnice 
městské části bedlivě sleduje, kdo se s  kým na 
Facebooku přátelí, a kdyby tam měl mě, tak by byl 
zařazen k mé straně a stal se neakceptovatelným 
pro jakákoli jednání. A bohužel měl pravdu.

Takže jsem moc rád, že podobné politické 
hrátky v  Dobřichovicích nejsou a  všem jde sku-
tečně o  věc a  rozvoj města. Přejme si tedy do 
nového roku, aby tomu tak bylo i nadále.

Petr Prchal

Domácí zpravodajství

Starosta otvírá výstavu s autory Václavem Krato-
chvílem a Petrem Kaplanem Zpěvačka Dasha se vyfotografovala s účastníky plesu
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Výstava k 20. výročí stavby 
nového mostu

Dne 24. listopadu byla zahájena výstava k  20. 
výročí stavby dobřichovického mostu. Na verni-
sáž výstavy v  sále křižovnického zámku dorazila 
asi padesátka převážně místních občanů, většinou 
pamětníků stavby. Základem výstavy jsou fotogra-
fie, plány, dokumenty a další artefakty, které nám 
připomněly, že před dvaceti roky se tehdejší vedení 
obce pustilo do velkého díla, které na mnoho let 
vyřešilo dopravu nejen v Dobřichovicích, ale i vzá-
jemné spojení mezi sousedními obcemi.

Výstava připomněla i  stavbu 1. mostu přes 
Berounku, která spojila oba břehy v  roce 1897, 
jak tehdy naši pradědové sháněli peníze, jak splá-
celi úvěr, jaká to byla sláva, když byl most otevřen. 
Podařilo se sehnat velmi vzácnou fotografii z roku 
1897, na které je rozestavěný most a  skupina 
dělníků, kteří ho stavěli.

Děkujeme pracovníku archivu Pavlovi Buch-
telemu, že v  rámci této výstavy zorganizo-
val výstavu archiválií. Nejzajímavějším exponá-
tem byl projekt mostu z  roku 1876, který měl 
stát až pod školní budovou s  přístupem ulicí, 
dnes pěšinou, kterou projdete na hráz. Projekt 
se ale z  neznámých důvodu  neuskutečnil, o  20 
let později byl most postaven na místě, kde stojí 
i současný most.

Výstava bude na zámku otevřena až do konce 
ledna 2017. Klíč od sálu vám zapůjčí obsluha 
v restauraci Zámecký had. Neváhejte s návštěvou, 
stojí to zato.

20. narozeniny mostu připomněla nejen tato 
výstava, ale i tradiční ples v hale BIOS (zazpívala 
zde i  DASHA) a  také již tradiční ohňostroj (viz 
fotografie na titulní straně).

vk

O čem jednala rada města

Rada jednala dne 1. listopadu a projednala násle-
dující záležitosti:

Starosta shrnul pro radu informace o  dosa-
vadních jednáních s  pořizovatelem regulač-
ního plánu a  právními zástupci, které proběhly 
v souladu s pokyny rady. Rada potvrdila souhlas 
s výběrem advokátní kanceláře pro soudní řízení 
o regulačním plánu.

Do rady byl pozván velitel jednotky hasičů 
Martin Jurkovec. Informoval o  možnostech sta-
vebních úprav stodoly, která je využívána jako 
garáž pro hasičskou techniku a  odhadova-
ných nákladech na její úpravu. Doporučil radě, 
aby staré cisternové auto zůstalo zachováno do 
konce jeho životnosti, protože případný prodej 
nepřinese žádný zisk a auto je využitelné při zása-
zích mimo cesty v  lesním porostu, kde dochází 
k  poškození karoserie. Seznámil radu se stavem 
jednotky (12 členů) a  stupněm výcviku součas-
ných členů (čtyři strojníci k obsluze automobilu + 
další dva budou v roce 2017, všichni členové jed-
notky jsou vyškoleni k obsluze čerpadel). Uvedl, 
že za poslední rok realizovali 68 výjezdů a  že 
do jejich poplachového plánu přináleží dalších 
sedm obcí v okolí. Co se týká nového vozu, sezná-
mil radu s  plánem servisní údržby a  předpoklá-
danými náklady. Starosta informoval o  připra-

vovaných smlouvách o  požární ochraně se sou-
sedními obcemi, které by měly přispět do roz-
počtu na provoz hasičů cca 150 tisíci korunami 
ročně.  Pan Jurkovec vysvětlil radě písemné pod-
klady, které rada obdržela v předstihu, o variant-
ních možnostech výstavby zatepleného a přemís-
titelného přístřešku na nové hasičské auto. Dopo-
ručil výstavbu svépomocí, která vychází cenově 
nejpříznivěji. Radní toto řešení schválili a  disku-
tovali o  souvisejících problémech garážování 
nového auta, např. odvodnění, lapač oleje a další 
specializované úpravy, stavba bude muset mít 
projektovou dokumentaci pro stavební řízení, 
musí se vybrat dodavatel a  sama výstavba také 
zabere čas – celkový odhad je cca 8 měsíců. 
Dočasné řešení do ukončení výstavby přístřešku 
bude řešeno až na základě ukončeného výběro-
vého řízení na nákup nového hasičského auto-
mobilu, protože teprve potom budou známy 
přesné rozměry nového vozu.

Tajemník radě předložil žádost Ing. P. Lošťáka, 
bytem v  Praze 5, o  souhlas s  připojením sedmi 
budoucích rodinných domů v Černolicích na ČOV 
Dobřichovice. Jedná se připravovaný projekt, 
kde se v  současnosti zatím připravuje dělení 

pozemků a připravuje se územní rozhodnutí pro 
silnici mezi těmito pozemky a  sítě pod ní. Rada 
souhlasila s  vydáním souhlasu s  napojením pro 
účely územního rozhodnutí na komunikaci, 
bude-li v něm stanovena podmínka, že v dalším 
řízení pro účely výstavby obytných objektů bude 
podmínkou souhlasu stavebního úřadu v Mníšku 
pod Brdy uzavření Smlouvy o  poskytnutí pří-
spěvku na rozvoj infrastruktury mezi stavebníky 
a městem Dobřichovice. 

Tajemník informoval radu o  žádosti starších 
manželů o  příspěvek na tísňové tlačítko GMS 
JA82 (pro přímé spojení s MP Černošice v případě 
nouze), které si pořídili na základě podnětu soci-
álních pracovnic. Sociální komise Rady města 
Dobřichovice doporučila poskytnout částku ve 
výši 5 000 Kč, která by částečně pokryla náklady 
na zakoupení tísňového tlačítka. Rada příspěvek 
schválila, ale konstatovala, že podobné tlačítko 
je dnes běžnou součástí mobilních telefonů pro 
seniory, které mají výrazně nižší cenu, a doporu-
čila tajemníkovi MěÚ projednat tuto záležitost se 
sociálním odborem MěÚ Černošice.

Rada projednala žádost p. Pavla Šťastného 
o  příspěvek na rekonstrukci vodovodní přípojky 
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k  jeho chatě v  ulici Nová cesta. Rada s  příspěv-
kem nesouhlasila z  několika důvodů: žadatel 
není občanem Dobřichovic, vodovodní přípojky 
jsou vlastnictvím připojených občanů, případné 
opravy pod veřejnými plochami je nutné dle 
zákona řešit s provozovatelem.

Ing. Simandl a  paní Režná požádali radu 
o  příspěvek na výstavbu vodovodního řadu 
v  ulici Drozdova, který samofinancovali. Jedná 
se o  akci organizovanou paní Reinhardtovou, 
při níž došlo k  řadě přestupků proti předpisům 
a  zákonným požadavkům. Jedná se o  částku 
165 775 Kč, kterou sami financovali. Rada nesou-
hlasí s  poskytnutím příspěvku, protože záleži-
tost nebyla s městem předem dohodnuta a práce 
neprobíhaly v  souladu s  původním projektem 
a zákonnými předpisy.

Rada se seznámila se žádostí Ing. V. Selichara, 
v  níž žádá o  povolení zrušit keřovou výsadbu 
v rozsahu cca 4x2 m na krajnici ulice Krajníkova, 
aby mohl rozšířit vydlážděním parkovací prostor 
pro osobní vozidlo. Rada záležitost projednala, 
ale vzhledem k rozsahu zpevněných ploch v okolí 
uvedeného pozemku se vyslovila proti navržené 
úpravě.

Rada byla seznámena s  nabídkami na pro-
nájem hotelu Pod Vinicí, které podali tři zájemci, 
doporučila starostovi a tajemníkovi MěÚ uskuteč-
nit osobní pohovor se zájemci s tím, že na příštím 
zasedání rady podají podrobnější zprávu.

Rada prodiskutovala zadání studie 
k  možnému umístění radnice a  hasičské zbroj-
nice na pozemcích města, které připravil starosta 
Ing. P. Hampl. Rada souhlasila s  předloženým 
zadáním. Místostarosta Pánek doporučil podrob-
něji rozepsat členění studie, aby bylo zřejmé, že 
musí obsahovat půdorysy podlaží, pohledy ze 
všech stran, řez a celkovou situaci, zákres do foto-
grafií z ulice 5. května a dalších pohledově expo-
novaných stanovišť i  funkční schéma etapizace 
výstavby.

Rada po diskusi dospěla k závěru, že nejvhod-
nějším způsobem řešení této veřejné zakázky 
je přímé oslovení pěti architektonických studií, 
s nimiž jsou z minulosti dobré zkušenosti, a to jak 

z hlediska architektonického řešení, tak i spoleh-
livého dodání podkladových materiálů k  dalším 
krokům při přípravě stavby.

Rada dále projednala nabídku, kterou obdr-
žela na instalaci křížku a  úpravu okolí v  ulici 
Randově. Schválila výběr zhotovitele, ale starosta 
i místostarosta Pánek doporučili jednat o snížení 
navrženého rozpočtu.

Radní Bezděk požádal o informace k plánova-
nému přechodu přes Karlickou ulici, zjm. termíny 
realizace. Starosta informoval o  možné dotaci, 
která by na tuto akci mohla být v průběhu 2 – 3 
měsíců vypsána. Místostarosta Pánek navrhl oka-
mžitě začít úpravu projektu, ve kterém např. 
chybí osvětlení přechodu, a pověřit projektanta, 
aby zajistil podklady pro stavební povolení, 
protože je potřeba tuto stavební dokumentaci 
nechat schválit i  příslušným dopravně-inženýr-
ským odborem Policie ČR.

Radě byla předložena smlouva o  smlouvě 
budoucí na zřízení věcného břemene mezi spo-
lečností ČEZ a.s., kterou zastupuje zhotovitel 
Elektromont Matějka, a.s., a  městem Dobřicho-
vice. Jedná se o uložení elektrického vedení v ulici 
Drozdova v  délce 48 m za souhrnnou finanční 
úhradu 1 210 Kč, která neodpovídá usnesení rady 
města na 1 000 Kč/m v nezpevněné ploše. Rada 
proto trvá na částce uvedené ve starším usnesení.

Tajemník informoval radu o výjimce na poká-
cení zbývajících topolů u  cyklostezky, které 
byly označeny za doupné, vydanou příslušným 
odborem Krajského úřadu Středočeského kraje. 
Rozhodnutí o této výjimce vstoupí v právní plat-
nost, pokud se nikdo z  účastníků řízení ve sta-
novené době neodvolá. Účastníky jsou pouze 
Město Dobřichovice a  ekologický spolek Život 
na soutoku, se kterým tajemník vyjednal, že se 
vzdává práva na odvolání. Rada se shodla, že 
ani město nebude vznášet námitky, protože má 
zájem na urychleném dořešení situace.

Starosta informoval radu o  vývoji v  přípravě 
rozšíření jídelny ZŠ Dobřichovice. Jedná se 
zejména o počet vchodů do objektu, kde nedošlo 
dosud ke shodě mezi zástupci školy a  architek-
tem. Rada požadovala pokračovat v  jednáních 

a  současně se vyslovila pro návrh Ing. arch. P. 
Sticzay-Gromského z  architektonického studia 
GRIDO, požadovala doplnění některých informací 
a jejich předložení radě.

Starosta seznámil radu, že se podařilo získat 
radar. Rada rozhodla jej umístit do Pražské ulice.

RNDr. Václav Kratochvíl informoval radu 
o  převodu pozemků Státního pozemkového 
úřadu v  bývalém JZD městu. Záležitost bude 
předložena na jednání zastupitelstva.

Radní Kándl informoval o  jednáních, která 
byla vedena ke stanovení ochranných pásem 
lesa v  novém územním plánu. Požadavek MěÚ 
Černošice, odboru ochrany životního prostředí, 
na stanovení jednotného pásma u všech lesních 
pozemků byl po jednání nahrazen individuálním 
posouzením každého území. V dalších jednáních 
se pokračuje.

Ing. Petr Kaplan požádal tajemníka o urgentní 
umístění informačních značek u  křižovatky Vše-
norská – Tyršova, aby se omezilo nebezpečí 
dopravních nehod. Dále doporučil prořezat 
stromy, které brání veřejnému osvětlení. Starosta 
navrhl nejdříve vyzvat v  Informačním listu vlast-
níky pozemků, aby stromy sami upravili, potom 
může nastoupit pomoc města nebo případně 
nucený zásah.

Tajemník Prchal informoval radu o  podmín-
kách nové zákonné úpravy, která se týká rušení 
nočního klidu. Dále seznámil radu s předběžným 
dotazem společnosti SLAMONT Štětí, která bude 
pro Cetin, a.s. instalovat světlovodný kabel od kři-
žovatky Vítova – Pražská až do Letů. Předmětem 
předběžného dotazu byla preference města, zda 
má být kabel veden chodníkem při ulici Pražská 
nebo parkem, protože čerpací stanice pohon-
ných hmot je technickou překážkou pro jeho 
umístění do krajnice. Rada doporučil tajemníkovi 
MěÚ prověřit s žadatelem obě trasy v terénu a v 
případě umístění kabelu v  chodníku požadovat 
předláždění v plné šíři.

podle zápisu z jednání VK

Dopolední kurzy angličtiny 
pro dospělé v ZUŠ Lomená 
pokračují i v novém roce 2017

První únorový týden (resp. 1. 2. a 3. února 2017) 
začíná v  rámci Osvětové besedy 2. semestr pra-
videlných dopoledních kurzů angličtiny pro 
dospělé v ZUŠ Lomená. Nabízíme kurzy různých 
pokročilostí:

 středa 9.15-10.30 začátečníci II 10.45-12 začá-
tečníci I (nově)

 čtvrtek 9.00-10.15 mírně pokročilí III
 čtvrtek 10.30-11.45 mírně pokročilí II
 pátek 9.00-10.15 pokročilí
 pátek 10.45-12.00 mírně pokročilí I

(římská číslice označuje stupeň pokročilosti)
Kurzy nadále povedou zkušené lektorky Zora 

Strnadová (st, čt, pá tel. 776 028 441) a  Kristina 
Millerová (pá, tel. 607 689 777). Cena kurzu je 
cca 115 Kč za 75minutovou lekci. Platí se vždy za 
pololetí. Výuka probíhá v malých skupinkách.

Rádi přivítáme nové studenty. Nezávazně se 
na kurs můžete přijít podívat či rovnou začít pra-
videlně chodit i dříve. Třeba hned po Novém roce!

Těšíme se na vás!
dopolednianglictinadobrichovice@seznam.cz

V pondělí 12. prosince zazpívali nejmenší zpěváčci sboru Chorus Angelus – Chorálek Dobřichovice 
a Řevnice – v aule základní školy v Raisově ulici pod vedením své sbormistryně Zory Strnadové. Zazněly 
především vánoční koledy, kterými potěšily zejména svoje blízké.
Za sbor Chorus Angelus Simona Kysilková Šnajperková
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Do Hesenska za poznáváním 
lidí a země

Po skvělých loňských zkušenostech jsme se 
i  letos se žáky němčináři vydali za poznává-
ním Německa. Pobyt jsme pojali jako jazyko-
vě-poznávací a skvělé zázemí nám pro tento účel 
opět vytvořila naše partnerská základní škola 
v Eschwege, zejména její pan učitel a dlouholetý 
přítel naší školy pan Klaus Wedemeyer.

Ve škole jsme strávili dvě příjemná dopo-
ledne. Formou zábavných aktivit se zde naši žáci 
seznámili s žáky 6E třídy, se kterými pak mohli po 
celou dobu pobytu aktivně procvičovat němčinu. 
Na oplátku si pro ně naši deváťáci připravili zají-
mavou prezentaci jazyka českého. Další učební 
blok byl věnován Německu, jeho charakteristice 
a spolkovým zemím.

Prakticky jsme ale s  poznáváním naší sou-
sední země začali již cestou do Eschwege. Navští-
vili jsme Drážďany, kde jsme se prošli po Brühově 
terase s  výhledem na Labe a  Neustadt, sezná-
mili se s  historií významných pamětihodností 
a  nahlédli do moderní skleněné manufaktury 
koncernu Volkswagen. K  jednotlivým zastáv-
kám měli zodpovědní účastníci připravené zají-
mavé informace, které na místě referovali ostat-
ním. V  Eschwege jsme pak absolvovali komen-
tovanou prohlídku města, v  jeho okolí jsme 
poznali město Kasl, navštívili muzeum hranice 
mezi bývalým východním a  západním Němec-
kem v  Asbach-Sickenberg a  obdivovali přírodní 
krásy Hesenska.

V souhrnu můžeme říci, že v průběhu pobytu 
se nám povedlo nejen získat nové kontakty 
s  mladými lidmi z  Německa, ale též poznat his-
torii, kulturu i  současný způsob života lidí 

v  Eschwege a  jeho okolí a  v  neposlední řadě 
vyzkoušet si v praxi to, čemu se učíme ve škole.

Náš projekt „In Hessen um neue Leute und 
Land kennen zu lernen“ se nám povedlo zrealizo-
vat i díky finanční podpoře Česko – německého 
fondu budoucnosti.

JB

Děti konají dobré skutky

Advent – to je krásná doba čekání na Ježíška, ale 
také doba plnění dobrých skutků.   Poslední lis-
topadové úterý vykonala velký dobrý skutek 
4. B, když navštívila Domov důchodců v  Dobři-
chovicích. Svým přednesem i  přečtením vlast-
ních básní a  příběhů potěšila srdce babiček 
a dědečků. Na závěr krásné hodinky došlo k věno-
vání příběhů na památku, k  obdarování cukro-
vím. Děti si s sebou odnesly nejen sladký bonbon, 
ale i hřejivý pocit v srdci.

Daniela Paletová

Třeťáci se zapojili do akce 
,,Krabice od bot aneb děti 
darují dětem k Vánocům“.

S  nápadem přišla paní Thelenová, třídní důvěr-
nice 3. B. Ve třídě jsme si s  dětmi o  podarování 
chudých dětí popovídali a  ony s  nadšením sou-
hlasily. Moc mě potěšila reakce rodičů a  tak 
se nám sešlo mnoho dárečků. Paní Thelenová 
je odvezla na sběrné místo a  teď již poputují 
někomu udělat radost. A nás to hřeje u srdíček.

Jana Macelová a děti z 3. B

Návštěvou města Kasl jsme si připomněli život a pohádky bratří Grimmů

Radost dětem z chudších rodin udělají děti, jimž dospělí pomohou připravit jejich dárkovou krabici od 
bot. Tu společně naplní dětskými dárky k Vánocům
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Právní okénko

Víte, že…
se obzvláště nyní (v předvánoční době) 

v období zvýšené nákupní horečky můžete setkat 
častěji s případy tzv. „spotřebitelských smluv?“

Těmito smlouvami jsou ve smyslu platné 
občanskoprávní úpravy (viz §§ 419, 420 a  1810 
OZ) smlouvy, které se spotřebitelem (tj. každým 
člověkem, který mimo rámec své podnikatel-
ské činnosti nebo mimo rámec samostatného 
výkonu svého povolání uzavírá smlouvu s podni-
katelem nebo s ním jinak jedná) uzavírá podnika-
tel (tedy ten, kdo samostatně vykonává na vlastní 
účet a odpovědnost výdělečnou činnost živnos-
tenským nebo obdobným způsobem za účelem 
dosažení zisku).

Celá problematika spotřebitelských smluv je 
podrobně upravena v  ustanovení §§ 1810-1840 
(případně až § 1867) Občanského zákoníku, 
a  proto pro účely tohoto příspěvku vybíráme 
pouze nejpodstatnější ustanovení.

Tak např.:
1. Před uzavřením spotřebitelské smlouvy musí 
podnikatel v dostatečném předstihu – a to jasně 
a srozumitelně – sdělit spotřebiteli:

 svou totožnost a kontaktní adresu,
 označení zboží nebo služby a  popis jejich 

vlastností,
 cenu zboží (služby) včetně všech daní 

a poplatků,
 způsob platby a způsob dodání či plnění,
 náklady na dodání (případně informaci, že 

mohou být dodatečně účtovány),
 údaje o právech z vadného plnění (ze záruky),
 je-li smlouva uzavřena na dobu neurčitou, 

údaj o době trvání závazku,
 údaje o funkčnosti digitálního obsahu včetně 

technických ochranných opatření,
 údaje o  součinnosti digitálního obsahu 

s hardwarem a softwarem,
s tím, že výše uvedené údaje nemusí podni-

katel uvádět pouze v  případě, kdy se uzavírají 
smlouvy za účelem vyřizování záležitostí každo-
denního života, pokud má dojít k  bezprostřed-
nímu plnění po uzavření smlouvy.
2. Ve spotřebitelských smlouvách jsou zaká-
zána jakákoli ujednání, která zakládají (v rozporu 
s  požadavkem přiměřenosti) významnou nerov-
nováhu práv nebo povinností stran v neprospěch 
spotřebitele. Je ovšem důležité, aby spotřebitel 
sám na tuto případnou nepřiměřenost upozornil 
a této se dovolal, jinak se k těmto nepřiměřeným 
ujednáním nepřihlíží.
3. Od spotřebitelské smlouvy lze odstoupit ve 
lhůtě čtrnácti dnů ode dne, kdy:

 v případě kupní smlouvy došlo k  převzetí 
zboží,

 v případě dodání několika druhů zboží nebo 
dodání několika částí ode dne, kdy došlo 
k převzetí poslední dodávky zboží,

 v případě opakovaných dodávek zboží ode 
dne převzetí první dodávky.

Jan Holásek, advokát, člen kontrolního výboru 
zastupitelstva

Pranostiky

Rozhodli jsme se pokračovat se zveřejňová-
ním lidových pranostik, na příští rok čerpáme 
z lidového valašského kalendáře. Budete si moci 
porovnat pranostiky se skutečností a myslím, že 
to vyjde tak 50 na 50, tj. že se příroda moc pra-
nostikami neřídí. Občas sice ano, ale asi těch 50 
na 50. Hlavní lednové poselství je, že v lednu má 
mrznout a  má být sníh, a  když je teplo a  beze 
sněhu, není to pro úrodu dobré.

 Je-li po 3. lednu počasí krásné, přijdou na jaře 
bouřky časné.

 Leden jasný, roček krásný.
 V lednu sníh a bláto, v únoru mrazy za to.
 Na sv. Marcela (16. leden) zima leze do těla.
 Když v lednu včely vyletují, nedobrý rok ohla-

šují.
vk

Nové knihy v naší knihovně

Houellebecq, Michel ....................................Platforma
Houellebecq, Michel ................ Elementární částice
Topolánek, Mirek ....Hlavně se neposrat, aneb, Jak
Johnson, Boris.....................................Faktor Churchill
Moyesová, Jojo .................................Jeden plus jedna
Moyesová, Jojo ....................................Stříbrné zátoka
Smith Tom Rob ......................................................Farma
Čiháková – Noshiro,V. ...................................... Mitsuko
Žák, Jiří.........................12 taktů pro Václava Hraběte
Roubal, Petr ................ Československé spartakiády
Vondruška, Vlast. ...... Letopisy královské komory X
Šťovíček, Jan .............................Nemaluj trola na zeď!
Hes, Milan ................................... A brány se otevřely...
Vondrušková, Alena .....Český lidový a církevní rok
Ryantová, Marie ............. Českoslovenští prezidenti
Martin, George R.R. ............... Rytíř Sedmi království
Holder, Nancy .........................Narodili se, aby přežili
Vondruška, Vlast. .............................Husitská epopej I
Česal, Aleš ...................................... Záhady staré Prahy
Bernard, Stanislav ............................. Tvrdohlavý muž
Bradford, Barbara T. ..........................Nástrahy osudu.
Fulghum, Robert ...........................Možná, možná ne.
Andrews, V. C. .......................................... Příslib naděje
Andrews, V. C. ........................................... Pavučina snů
Lutz, John .................................................Noční pavouk
Marklund, Liza ..............................................Prima time
Schad, Martha ....................Stefanie von Hohenlohe
Thomas, Rosie ......................................... Kašmírový šál
Caspari, Sofia ..................V zemi korálového stromu
Dekker, Ted...........................Hřbitov pátera Hansena
Baudelaire, Charles .........................................Květy zla
Dönhoff, Gräfin T. .....................................................Útěk
Whitton, Hana .............................................. Třetí pečeť.
Winterberg, Yury ............... Malé ruce ve velké válce
Saganová, Francoise ........................... Ztracený profil
Rousová, Hana ............................................... Abstrakce
Cílek, Václav .............................Co se děje se světem?
Mornštajnová, Alena ........................................Hotýlek
Petr Daniel ........................................ Straka na šibenici
Jelinek, Branko..................................................Oskar Ed
Novotná Anna ................... Kdo se směje naposled...
Mortonová, Kate ......Tajemství letního odpoledne

Brontëová, Charlotte ......................................... Villette
Ježková, Alena .............................................Tichá srdce
Kabát, Jindřich ............................Rok 2112: Tajemství

Karla Janečka
Klevisová, Michaela..............Ostrov šedých mnichů
Groff, Lauren .............................................Osudy a běsy
Sparks, Nicholas ................................To nejlepší z nás
Kříženecký, Jaroslav .....................................Miki Volek
Koukal, Petr .............................................................. Jsem.
Boučková, Tereza ........................... Život je nádherný
Hvížďala, Karel .....................Evropa, Rusko, teroristé

a běženci
Sparks, Nicholas .................................Útěk do samoty
Vondruška, Vlast. ........................................ Králův dluh
Kreč, Luboš ................................. Uprchlíci a zachránci
Ulč, Ota ................. Komunistická justice a třídní boj
Němec, Jan ........................Nepodávej ruku číšníkovi
Šándor, Andor .............................Čeká nás pohroma?
Machek, Bohuslav Dravec Mattoni aneb Živá voda
Klíma, Josef ......................................... Splátka životem
Burachovič, Stan. ............................Historica Mattoni
Zábranová, Eva ....................................................... Cesty

Pro děti a mládež
Říkadla, básničky a pohádky pro nejmenší
Ibbotson .............................. Tajemství 13. nástupiště
Nosov, Nikolaj ..............................Neználek na měsíci
Wilson, Jacqueline ................................První nástrahy
...............................................................................První slzy
.......................................................................Dítě do kufru
....................................................................... První starosti
................................................. To nejhorší na mé sestře
..........................................................................Sama doma
Blytonová, Enid ...............Kouzelné křeslo je zpátky
Gellersenová, Ruth ............................Velké tajemství.

Příběhy ze sedla
Gellersenová, Ruth ................................. Ferda zmizel!
Fitzgerald, Laura......................................... Pod vejcem
Feldek, Ľubomír ...............................................Pohádky
Dolanová, Alexandra .......................Bum, Bam a Bim
Tolstoj, Alexej N. ..........................................Zlatý klíček
Csontosová, Zuzana .................Nejmocnější kouzlo
Konyvkiadó, Shalay ...........................Co víš o sportu?
Wajnberg, Alex. ............................Poznáváme vesmír
Mariani, Viviana ..................... Poznáváme dinosaury
Dušek, Jiří ............................................Lexikon vesmíru
Juráčková Lenka..........................Kam zmizela Anna?
Krček, Josef ........................ Příběhy dvanácti měsíců
Maňák, Vratislav ................... Expedice z pohlednice
Matějovský, Boh. .......................... Čuňa, Zulu a Ferda
Pospíšilová, Zuzana............ Baobaba a jiné příběhy
Slabý, Zdeněk K. .....................................Papírový drak
Kahoun, Jiří .......................................... Pidibabka z Brd
Brodecká, Lenka ................................Hledá se hvězda
Pilátová Markéta ....................................Kiko a tulipán
Papoušková, Eva ......................Cestování s Velrybou
Lapáček, Jiří ........................Otazníky detektiva Štiky
Pacovská, Ilka ............................Průvodce ztracených
Dvořáková, Petra ......................................... Flouk a Líla
Lhotová, Dagmar ....................... Než přijdou vánoce
Kukovičová, Mich. ........................................To je Praha
Dvořák Jiří...........................................................Havětník
Brabenec, Vratislav ............................................ Pajasan
Nikl, Petr .........................................................Slovohledě
Vopatová, Jana .......................... Malostranské století
Lomová, Ivana...........................................Anča a Pepík

Zajímavosti
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Lomová, Lucie ...........................................Anča a Pepík
Burian, Vlasta ........................Pohádky Vlasty Buriana
Bešťáková, Eva .................................. Ježeček Dupálek
Březinová, Ivona ............................Rozpustilá ozvěna
Březinová, Ivona .......................................... Eliáš a liška

V  tomto roce máme naposledy otevřeno 
v pátek 23. 12. a v novém roce otevíráme 3. ledna. 
Přejeme krásné a klidné vánoce a budeme se na 
Vás těšit v roce 2017.

Veronika Krecbachová a Eugenie Řehnová

Náruč otevírá centrum 
sociální rehabilitace

Celých 13 let již působí v Dobřichovicích v Pražské 
ulici denní stacionář Náruč pro děti a  mladé 
dospělé uživatele s  kombinovaným postižením. 
Za ta dlouhá léta pomohly jeho aktivity něko-
lika desítkám klientů. V  laskavé a  odborné péči 
asistentů, terapeutů i  dobrovolníků mnoho dětí 
vyrostlo, osamostatnilo se, nebo přešlo do jiné 
sociální služby nebo do speciální školy. Současní 
dospělí klienti věnují stále více svoji energii učení 

se pracovním dovednostem a  ještě větší samo-
statnosti v životě. Služby stacionáře jim přestávají 
stačit. Proto se Náruč rozhodla od příštího roku 
stacionář změnit na centrum sociální rehabili-
tace. Tato služba bude lépe reflektovat potřeby 
naší cílové skupiny vzhledem k  věku klientů 
a bude se zaměřovat na jejich samostatnost, při-
rozenou integraci a  trénink pracovních doved-
ností s možnou návazností na chráněná pracovní 
místa.  

Věříme, že další etapa bude tak úspěšná jako 
ta předešlá. Za dlouhodobým působením stacio-
náře v Dobřichovicích stojí od jeho založení celá 
řada místních příznivců a sponzorů. Rádi bychom 
jmenovitě poděkovali těm nejvěrnějším. Jsou to 
manželé Kratochvílovi, Havlíkovi, Ježkovi, Neu-
bertovi, paní Slavěna Podloucká a  dobřichovičtí 
Skauti. Velké díky patří již po několik volebních 
období starostovi, radě a  zastupitelům města, 
kteří nás podporují. Budeme rádi, když v příštím 
roce přibydou další příznivci Náruče z řad dobři-
chovických obyvatel.

Hodně zdraví a štěstí v příštím roce přeje všem 
Náruč.  Zuzana Dudáková

Dětský jarmark

Na letošním dětském jarmarku nás slunce prová-
zelo takřka celý den a teploty přály jak jindy pro-
křehlým prodávajícím, tak i  nakupujícím. Počasí 
určitě byla jen jedna z mnoha příčin, proč letošní 
trhy navštívilo takové množství lidí. Dětský 
jarmark už totiž léta patří mezi oblíbené tradiční 
předvánoční akce, jichž se účastní mnoho organi-
zací, které pracují s dětmi.

Naše základní škola jarmarkem žije doslova 
už od září. Učitelé spolu s  dětmi promýšlí, co 
na trhy vyrobí, a  shání na výrobky netradiční 
náměty a  materiály. Pak ve výtvarné výchově či 
v  pracovních činnostech stříhají, ohýbají drátky, 
plíšky, navlékají, lepí, vybarvují, ale i pečou v naší 
nové kuchyňce. A  kdo někdy něco vyráběl či 
pekl s  dětmi doma, dovede si představit, jak to 
vypadá, když  tvoří či peče dětí několikanáso-
bek! Pak je třeba výrobky zabalit, popsat, ocenit, 
vymyslet služby u  stánků, ale i  u mytí nádobí 
a úklidu, stánky vyzdobit, … a mnoho dalších čin-
ností, které předchází samotnému prodeji. A to je 
pak rumraj, vždyť jenom naše škola letos obhos-
podařovala pět stánků!

Rádi bychom moc poděkovali všem mamin-
kám, babičkám, ale i tatínkům a dědečkům, kteří 
na naše trhy přichystali spoustu dobrot, za které 
by se nemuseli stydět ani cukráři a kuchaři. Velký 
úspěch také zaznamenaly ještě horké brambo-
ráky, jejichž vůně přispěla k tomu, že se po nich 
jen zaprášilo. Děkujeme!

Všichni ale vědí, k čemu tolik snažení. Výtěžek 
z trhů, který letos činí více než 20 tisíc, totiž vždy 
putuje na dobrou věc. Loni jsme přispěli na polo-
hovací postel pro Jonáše, letos peníze věnujeme 
pětileté Anežce na hipoterapii, která jí dělá moc 
dobře, aby se zlepšily její motorické dovednosti. 
S  Anežkou se brzy uvidíme, abychom jí náš pří-
spěvek předali. O tom vám ale určitě ještě napí-
šeme.  

EŠ 

DOB Centrum – nový 
společenský sál

V  bývalém křižovnickém statku pokračuje 
výstavba společnosti DOB-Invest svojí 3. etapou – 
restaurací a hotelem ve východní části (dokončení 
je předpokládáno v  létě 2017). V  již dokončené 
západní části areálu se vstupem z ulice Za Parkem 
proti prodejně kol pana Fojta (a taky se vstupem 
zevnitř areálu) vznikl další dobřichovický spole-
čenský sál. Původně měl sloužit jen jako místo 
pro setkávání obyvatel seniorských bytů, ale 
nyní je volně k  dispozici a  DOB-Invest ho začíná 
nabízet k pronájmu jako alternativu k sálu MUDr. 
Fürsta. Aktuálně se v něm s určitou pravidelností 
koná setkávání zájemců o malování a tento Talent 
Atelier seniorů vede doc. Puchnarová.  

Má nový sál nějaké jméno? Ano, ale poněkud 
dlouhé – Společenský sál Rezidence Zelený 
ostrov. Uvnitř areálu je totiž seniorský blok bytů 
nazvaný Rezidence Zelený ostrov a  sál měl být 
jeho součástí, což se nakonec nestalo.

Jak je to vlastně s  názvem celého areálu 
s  novými byty, obchody a  službami? Obchodní 
název areálu je DOB Centrum. Toto označení 

Děti ze školy prodávají své výrobky. Foto A. Nádvorník

Dětský předvánoční jarmark opět přitáhl mnoho návštěvníků
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je na všech informačních cedulích. Nová ulice 
napříč areálem se jmenuje Anežky České. Možný 
nový název areálu by tedy mohl být např. Dvůr 
Anežky České. Spojovalo by to název ulice i vazbu 
na bývalý statek. Je to ale dlouhý název, takže 
původní termín DOB Centrum funguje dál.

DH

Zprávy z Leťánku

Na půvabnou činoherní pohádku Liduščina 
divadla Pohádkový betlém zve 21. 12. 2016 od 
10:15 hod. do sálu U  Kafků v  Letech rodinné 
centrum Leťánek. Během představení postaví 
děti živý betlém a  společně si zazpívají koledy. 
Děkujeme za podporu této akce obci Lety.

Zároveň zveme na oblíbený kroužek pro děti 
od 4 do 7 let, který se pod názvem Hravé tvoření 
koná každou středu od 15,30 do 16,30 v  Letov-
ské knihovně. Lektorka nabízí odvedení dítěte 
na kroužek z  MŠ Lety a  možnost vyzvednutí 
v  knihovně do 17 hodin. Pokračuje také pravi-
delné setkávání rodičů „nestandardních dětí“ na 
téma výchovy, další z nich se uskuteční 21. 12. od 
18 hodin v Letovské knihovně. 

Po Novém roce chystáme další cyklus předná-
šek s vyhledávanou dětskou psycholožkou PhDr. 
Ilonou Špaňhelovou. Dále se v  lednu můžete 
těšit na přednášku o ADHD v dospělosti (26. 1.), 
která odpoví na řadu otázek týkajících se právě 
poruchy pozornosti s  hyperaktivitou. Tato před-
náška vedená MUDr. Michalem Goetzem, PhD. 
volně naváže na předchozí seminář pojednáva-
jící o ADHD u dětí. Pozvání také přijala vynikající 
cvičitelka jógy Lucie Koenigová, která 21. ledna 
povede workshop „S lehkou a čistou hlavou“.

A na závěr to nejdůležitější: Ještě než přiletí 
Ježíšek, letíme vám z  Leťánku popřát krásné 
a  klidné Vánoce plné radosti. Děkujeme za vaši 
přízeň a  přejeme do nového roku pevné zdraví 
a bez ohledu na pověry, ať vám štěstí neuletí!

Bližší informace ke všem našim akcím najdete 
na www.letanek.cz.

Přednáška o ADHD

Stále více se všude objevuje pojem ADHD. Co to 
vlastně je? Nemoc? Lze ji vyléčit? Ano i ne… Týká 
se dětí nebo dospělých? Obojí je možné. Až 60% 
lidí, kteří měli ADHD v  dětství, může mít potíže 
do dospělosti. O jaké potíže jde, jak se projevuje 
ADHD u dospělého člověka a co s tím? Může při-
nášet ADHD v  dospělosti i  nějaké výhody? Vše 
o ADHD u dospělých osvětlí MUDr. Michal Goetz, 
Ph.D. na přednášce konané ve čtvrtek 26. 1. 2017 
v Dobřichovicích. Volně tak naváže na již úspěš-
nou přednášku o ADHD u dětí z června 2016.

JN – bližší informace najdete na www.letanek.cz.

Ženy, které tančí s vlky

Milé ženy, srdečně vás zvu na seberozvojový 
kurz, kde se budete moci protančit do svého 
nitra, k  druhým lidem, ke světu, k  bytí. Kurz se 
koná každou druhou středu od 25. ledna až do 
17. května 2017 v Dobřichovickém domku. Ote-
vřeme se moudrosti ženského těla a  necháme 

se okouzlit divokou podstatou své duše. Ta nás 
povede ke zdraví, opravdovosti a  k  důležitým 
ženským tématům jako je intuice, umění ode-
vzdání a plynutí, radost ze života a smyslnost, tvo-
řivost, vymezování hranic, léčení ran a odpuštění.

Čeká vás čas jen pro sebe plný tance, uvol-
nění, práce s tělem, pohybem, dechem, hlasem, 
hudbou i tichem. A náruč ženského společenství.  
Kurz volně navazuje na podzimní „Ženy, které 
tančí s vlky“ a je otevřen všem ženám bez ohledu 
na věk, postavu či pohybové možnosti. Pro účast 
nepotřebujete umět tančit ani mít zkušenost 
s  osobním rozvojem. Chcete-li udělat radost 
nějaké blízké ženě nebo si nechat kurz nadělit 
pod stromeček, ráda vám zašlu dárkový poukaz.

Citlivou průvodkyní vám bude Helena Bezdě-
ková, psycholožka a psychoterapeutka, jejíž vášní 
je tanec a moudrost těla.

Více info: www.helenabezdekova.cz 

Vánoce a nový rok v Centru 
komplexní péče Dobřichovice

Až do 23. prosince je možné pořídit na recepci 
Centra komplexní péče Dobřichovice dárkové 
poukazy na jakoukoli službu centra či na libo-
volnou proceduru, kterou si zvolí až sám obdaro-
vaný. Dárkový poukaz vám zabalíme. 

V  nabídce máme i  kosmetické balíčky 
s  přírodní kosmetikou. V  novém roce pokra-
čujeme se skupinovými programy. Upozorňu-
jeme na novinku Mgr. Marty Lebedové Pohy-
bovou terapii, která začíná 30. ledna 2017 
a bude se konat po 6 pondělků vždy v 18:30 
– 20:00.

Přijďte a  zažijte skupinku s  lektorkou, která 
čerpá své zkušenosti od výborných zahraničních 
lektorů a  terapeutů. Součástí programu je indi-
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viduální terapeutický rozhovor s  lektorkou před 
začátkem série (od 9. ledna 2017), jehož cílem 
bude objasnit možnosti pohybové terapie, vaše 
očekávání, pravidla skupiny a  stanovení vašeho 
terapeutického cíle. Program bude uzavřen závě-
rečným individuálním rozhovorem a vyplněním 
krátkého dotazníku.

Standardně jsme pro vás připravili Terapii 
pánevního dna pro ženy (pondělky od 9. ledna od 
19:15) a  Komplexní cvičení (úterky od 31. ledna 
od 17:15), oboje s Bc. Šimkovou.

Otevírací doba centra v ul. Na Vyhlídce je zkrá-
cená pouze v  pátky 23. 12. a  30. 12. do 17 hod. 
V  ostatních pracovních dnech máme otevřeno 

od 8 do 20 hodin. V ambulanci ORL v ul. 5. května 
MUDr. Jenšovská neordinuje od 23. 12. 2016 do 
6. 1. 2017.

Celý tým Centra komplexní péče Dobřicho-
vice Vám přeje klidné Vánoce a zdravý nový rok!

www.ckp-dobrichovice.cz

Je tomu již více než dva roky, 
co se stravuji ve školní jídelně

a mohu proto upřímně říci, že zdejší kuchařky jsou 
opravdové kouzelnice – velmi dobře vaří, jídlo 
podávají s  úsměvem a  je na nich vidět, že práce 
je pro ně radostí, ba přímo posláním, protože ji 
dělají se skutečnou  láskou a nadšením. A nejen to: 
kuchařky ze školní jídelny jsou také velmi kreativní.

Překvapuje mě, jak chutně se dovedou vypo-
řádat třeba s moderním jídlem dnešní doby, jako 
je bulgur nebo kuskus. Pokrmy z  nich připra-
vené nejsou nikdy vysušené nebo naopak roz-
vařené, jsou prostě tak výborné, že by je každý 
mohl zařadit i  do svého domácího jídelníčku. A 
to nemluvím o výtečné čočce se zeleninou, což je 

další velmi povedená novinka z repertoáru zdej-
ších kuchařských kouzelnic. O klasických jídlech 
a  omáčkách bych mohla popsat stohy papíru, 
protože ty jsou vždy skvělé, jako od maminky, 
žádné UHO (pro neznalé to znamená univerzální 
hnědou omáčku). Ale věřím, že i to UHO by doká-
zaly naše kuchařky uvařit chutně a novátorsky.

Miluji zdejší polévky. Ty jsou kapitolou samy 
pro sebe – chutnají jako pravé domácí a expertka 
na ně je skvělá kuchařka Mája. Její knedlíčková, 
rajská a  dýňová polévka nebo boršč – to jsou 
neuvěřitelné dobroty. Myslím si, že škola by měla 
být velmi hrdá na své obětavé pracovnice místní 
jídelny. Je jasné, že každému chutná něco jiného, 
každý vaří jinak a všem se při nejlepší vůli nedá 
zavděčit. Ale pracovní pohoda, láska k dobrému 
jídlu, čistota a  zapálení pro věc, které v  kuchyni 

panují, budou vždy zárukou, že zdejší strávníci se 
tu nejen najedí, ale že si skutečně pochutnají.

Karolina Štičková, asistentka starostky v Karlíku

Poděkování za most

Moc děkujeme za pozvání na vernisáž výstavy 
k  20. výročí stavby mostu – moc pěkná akce! 
S  odstupem doby se musím poklonit před 
pány Kratochvílem a  Kaplanem – byla to tehdy 
opravdu velká akce, vyžadující odvahu a odhod-
lání vzít si tak velký úvěr, a ještě se podařilo posta-
vit most v rámci stanovené doby a za dohodnuté 
peníze bez dnes již skoro standardních „víceprací“. 
Klobouk dolů!

Jan Hainz

Volejbal před Vánocemi

Uvádíme přehled výsledků dosažených našimi 
družstvy od poloviny listopadu do konce pro-
since  a  termíny jejich domácích utkání v lednu 
2017.

Muži A, první liga
V tomto období naši sehráli šest zápasů. Na 

domácím hřišti zvítězili 3:1 nad ČZU Praha B a 3:0 
nad Brnem B,  ale prohráli 3:1 s Českými Budějo-
vicemi B a 3:2 se Starým Městem; venku prohráli 
3:0  s Turnovem a 3:1 s TJ ČZU Praha.  V tabulce 
jsou nyní na osmém místě s  24 body z  devate-
nácti zápasů, následováni   devátou Teslou Brno 
(23 b. z  osmnácti utkání), desátým Nymburkem 
(21 b. z  osmnácti zápasů) a  jedenáctou Chocní 

(20 b. z osmnácti utkání).  Do konce základní části 
zbývá našim sehrát už jen čtyři zápasy: 13. a 14. 
ledna hrají doma s Teslou Brno a  s   Beskydy   a 
pak  20. a 21. ledna v Nymburku a v Chocni. Po 
těchto utkáních bude prvních osm družstev hrát 
systémem play-off o celkového vítěze a o postup 
do extraligy, poslední čtyři o udržení.  Doufejme, 
že našim se podaří současné osmé místo udržet, 
případně je zlepšit.  

Ženy A, první liga
Také ženy sehrály v uvedeném období celkem 

šest zápasů, ale ve srovnání s  mužským Áčkem 
byly úspěšnější. Doma porazily MS Brno dvakrát 
3:0, v Hronově zvítězily 3:0 a 3:1 a prohrály  pouze 
v Hradci Králové 3:2 a 3:0.  V tabulce své skupiny 
jsou suverénně na prvním místě s 41 body před 
druhým Žižkovem (31 b.) a třetím  Brnem (24 b.); 

o  jejich postupu do finále, v  němž budou hrát 
první tři družstva z  obou skupin, není pochyb, 
i když jim zbývá sehrát ještě čtyři utkání. Mají je 
na programu 13. a 14. ledna  v Řepích se Španiel-
kou  a 20. a 21. ledna doma se Žižkovem.  

Muži B, krajský přebor 1. třídy
Naši muži B hráli v  uplynulém období čtyři-

krát; doma porazili Kolín 3:0 a  3:1, v  Benešově 
vyhráli  3:0, ale v odvetě prohráli 3:1.  V tabulce 
jsou zatím na čtvrtém místě s 29 body za třetími 
Roztoky (32 b.) a před  pátou Zručí nad Sázavou 
(26 b.) Doma budou hrát 21. ledna s  Tuchlovi-
cemi  a pak až 11. února s Vlašimí.

Starší žákyně, krajský přebor (2. skupina)
Děvčata jsou zatím na šestém místě z  devíti 

družstev.  Doma budou hrát 8. ledna, a to s druž-
stvy Králova Dvora, Nymburku a Roztok.

 HgS

Fotbalisté úspěšní

Dobřichovičtí fotbalisté po ohromných postu-
pech až do krajského přeboru a  zase prudkých 
pádech dolů se konečně našli tam, kam vzhle-
dem k počtu obyvatel našeho města a množství 
financí patří – do přeboru okresu Praha západ. Ale 
jsou zde více než úspěšní. S kádrem, který je prak-
ticky celý složen z dobřichovických hráčů, vedou 
po podzimním kole tabulku III. třídy okresního 
přeboru Prahy západ s 35 body, pouze s  jednou 
porážkou a dvěma remízami.

Jen tak dále, držíme vám palce do jara.
vk

Sport

III. třída okresního přeboru Prahy západ ve fotbale

Pořadí Název klubu Z V R P Branky Body
1. Dobřichovice 14 11 2 1 48:15 35
2. Statenice 14 10 2 2 39:21 32
3. Jinočany 14 8 3 3 34:19 27
4. Horoměřice 14 8 2 4 38:27 26
5. Č. Újezd 14 7 4 3 40:20 25
6. Čisovice 14 7 2 5 26:22 23
7. Třebotov 14 7 0 7 39:32 21
8. Vonoklasy 14 6 2 6 38:28 20
9. Vrané 14 6 2 6 32:33 20
10. Kazín 14 5 2 7 37:38 17
11. Velké Přílepy 14 4 3 7 16:37 15
12. Kosoř B 14 4 1 9 33:48 13
13. Jíloviště B 14 3 2 9 32:56 11

Názory čtenářů
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Nejméně 650 let v  Dobřichovicích žádný most 
nebyl. Přes řeku vedlo několik brodů, kterými za 
normálního stavu vody projel povoz. Později byl 
pod zámkem zřízen obecní přívoz. Se stavbou 
dráhy se Dobřichovice a celé údolí Berounky při-
blížilo Praze a  movití Pražené si zde začali stavět 
letní vily. Počet obyvatel rostl a lidem začalo vadit, 
že dostat se na druhý břeh řeky a  na nádraží je 
složité. Začalo se tedy mluvit o  stavbě mostu. 
V archivu jsme našli plán mostu z roku 1876, který 
měl Berounku překročit asi o 80 m níže po proudu, 
ale stavba se neuskutečnila.

V  obecní kronice jsme našli, že v  červenci 
1889 rozhodlo dobřichovické zastupitelstvo, že 
zřídí komisi pro postavení mostu. V  roce 1890 

žádali naši radní „Veleslavný zemský úřad“ o zho-
tovení plánů nového mostu. A  věci se daly do 
pohybu. V  říjnu 1895 schválilo zastupitelstvo 
stavbu nového mostu. Pro stavbu musely být obcí 
vykoupeny pozemky (tehdy zahrady) pro nájezd 
na most, dále byla z  křižovatky u  školy odstra-
něna socha sv. Panny Marie na sloupu (Immacu-
lata), která byla později vztyčena před křižovnic-
kým statkem a je tam dodnes.

Most chtěly Dobřichovice a musely si ho zapla-
tit. Podle projektu měl stát 98.500 zlatých. Subvence 
zemského úřadu činila 32.000 zl., Okresní úřad 
Smíchov přispěl 15.000 zl.,Ministerstvo vnitra při-
slíbilo a nakonec dalo příspěvek 10.000 zl. Minis-
terstvo železnic poskytlo 50% slevu z ceny doprav-
ného. Obec uzavřela půjčku u Zemské banky Krá-
lovství českéhonakonec ve výši 47.000 zl. a ručila za 
ni svým nemovitým majetkem. Obec po skončení 
stavby splácela půjčku z výnosu daně z alkoholic-
kých nápojů, kterou měla právo zavést. Byl to tzv. 
„pivní krejcar“. Byla to nápojová daň – z 1 hl piva 
vybírala obec 1 zl., z vína 2 zl. a z kořalky 4 zl.

Stavba byla zahájena 15. července 1896 stavbou 
tří pilířů a dvou břehových opěr. Tuto stavbu pro-
váděly firmy Emil Prückner Nymburk a M. Dusil 
z  Benešova. Pilíře byly dokončeny v  květnu 1897 
a ihned začala montáž ocelové konstrukce, kterou 
vyrobila a montovala První českomoravská továrna 
na stroje v Praze (jedna z předchůdců slavné ČKD). 
Projekt mostu zpracoval Ing. František Schumandl.

Práce na stavbě mostu probíhaly bez větších 
problémů a  tak dne 15. července 1897 byla pro-
vedena zatěžovací zkouška. Na každou stranu 
každého ze čtyř polí bylo vyskládáno 6.130 ks cihel, 
bylo sledováno sesednutí pilířů a  průhyb ocelové 
konstrukce.Protože všechno bylo v  pořádku, 
konalo se v neděli 18. července 1897 slavnostní ote-
vření nového mostu. Most byl vyzdoben prapory 
malými i  velkými, girlandami, slavobránami na 

obou koncích s  iniciálami císaře „F. J. I“. Nejen 
most, ale každý dům byl vyzdoben.

Bylo pozváno mnoho významných hostů, sta-
rostové okolních obcí, okresní funkcionáři, spolky 
místní i přespolní, deputace okrašlovacího spolku 
v čele s dr. Krajníkem, zástupci zemského i okres-
ního úřadu, dráhy, školní inspekce, slavnosti se 
účastnili všichni místní občané, dívky jako dru-
žičky nebo v  krojích, Sokolové, hasiči, dělnická 
beseda a mnoho dalších spolků.

Uprostřed mostu se průvod zastavil, slova se ujal 
starosta František Procházka, který poděkoval všem, 
kteří se o stavbu mostu zasloužili, provolal slávu Jeho 
Veličenstvu a  prohlásil most za otevřený. Požádal 
Jeho Milost generála Křižovníků dr. Horáka o vysvě-
cení mostu. Pak následovaly další projevy a předání 
děkovné adresy starostovi Procházkovi za jeho 
nezištnou obětavost a starostlivost. Následoval velký 
banket s  účastí 60 osob, potom koncert v  zahradě 
hotelu pana Šebesty u nádraží a večer taneční zábava 
v  hostinci Na poště. Zmíněna musí být i  zásluha 
významných obyvatel Dobřichovic a vlivných osob-
ností, jako byli prof. JUDr. Antonín rytíř Randa, 
jeho zeť Ing. Kruliš, zemští poslanci JUDr. Miroslav 
Krajník nebo JUDr. Josef Herolda další.

Ke splácení půjčky zavedla obec s platností od 
1. ledna 1899 placení mýta za přechod nebo přejezd 
mostu, a to jak pro osoby, tak pro povozy a zvířata. 
S automobily se ještě nepočítalo. Mýto bylo schvá-
leno Okresním výborem na Zbraslavi. Kolik krejca-
růse před 120 roky platilo?
osoba pěší přes most se ubírající 2 kr.
osoba s trakařem nebo s ručním vozíkem 3 kr.
za 10 ks husí nebo jiné drůbeže ve stádu hnaném 4 kr.
za 1 ks lehkého dobytka hnaného (telata, kozy) 2 kr.
za 1 ks těžkého dobytka hnaného nezapřaženého 4 kr.
za 1 pár tažného dobytka zapřaženého 10 kr.
za 1 ks tažného dobytka zapřaženého 5 kr.

Historie a současnost  
silničního mostu v Dobřichovicích

Březen 1996 – snímání provizorního mostu před zahájením stavby nového mostu

Červen 1996 – mostárna DT Prostějov – přejímka ocelové 
konstrukce

Březen 1941 – starý most přežil velkou povodeň. Vpravo 
nahromaděné kry
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Později byl ceník mýtného měněn jednak podle 
změn měny (zavedení rakouské koruny, později 
československé koruny), vývoje inflace a  jednak 
podle vývoje vozidel (osobní auta, nákladní auta 
atd.). Mýto se vybíralo z domku čp. 39 těsně před 
mostem (dnes Tůmovi). Obec svěřovala výběr 
mýtného ve veřejné soutěži. Posledním výběrčím 
byl Václav Vácha. Mýto se přestalo vybírat v dubnu 
1943, kdy byl most převzat do protektorátní správy.

Starý most končí – pět let provizorního mostu
Starý most sloužil do roku 1990. Byl pouze 5 m široký, 
nestačil provozu, neměl chodníky a nebyl dobře udr-
žován. Jeho konec byl rychlý. Odborníci zjistili, že 
hrozí jeho „samozřícení“, okresní a  silniční úřady 
rozhodly o jeho stržení a v  létě roku 1990 byl most 
surově za pomocí tanků stržen, rozřezán a odvezen 
do šrotu. Tehdejšího vedení obce se nikdo neptal, 
rozhodnutí o demolici bylo zasláno „na vědomí“.

Celý rok jsme pak neměli žádný most. Na jaře 
1991 se začal stavět provizorní most. Byla to vojen-
ská ocelová konstrukce, s chodníkem a jednosměr-
nou vozovkou s dopravou řízenou světelnou signa-
lizací. Chodník i vozovka byly ale ze dřeva.

Jak dále?
O stavbě nového mostu se jednalo již od roku 1980. 
Hledaly se varianty, kde by bylo možné přemostit 
Berounku, ale současně i železnici. V roce 1984 byla 
nejvíce rozpracována varianta s  nájezdem na most 
Jugoslávskou ulicí kolem mateřské školy, zdravotního 
střediska s  přemostěním Berounky i  dráhy přímo 
k  začátku Krajníkovy ulice. Odtud měla auta jet 
krátce Krajníkovou, pak odbočit dolů Svážnou a dále 
pokračovat Tyršovou ulicí. Proti tomu protestovali 
občané, ale i  organizace. Znamenalo by to rozšířit 
Jugoslávskou ulici a vyvlastnit občanům části jejich 
zahrad. Vedení nájezdu na most obytnou částí obce 
neschválili nakonec hygienici a  tato varianta padla. 
Stát se přestal o nový most v Dobřichovicích zajímat.

Na podzim roku 1994 proběhly komunální 
volby. V  předvolební kampani zazněla poprvé 
na veřejnosti myšlenka, s  kterou přišel Ing. Petr 
Kaplan, a to, že prioritou obce by měla být stavba 
nového mostu, a  to i  za cenu vlastní investice. 
Postavení nového mostu státní orgány totiž odmí-
taly a odůvodňovaly to různými argumenty. Jednak 
tím, že není zpracována koncepce dopravy v celém 
regionu (za což ovšem sami nesly zodpovědnost), 
dále tím, že most bude sloužit hlavně obci a jejím 
občanům a v neposlední řadě i tím, že nový most 
na původním místě nemůže stát stavět, protože 
neobdrží od Českých drah povolení další existence 
úrovňového křížení. Tyto argumenty uplatňovaly 
státní orgány tak dlouho, až bylo obci v únoru 1995 
potvrzeno, že životnost mostního provizoria bude 
definitivně ukončena nejpozději v  červnu 1997 
a pak bude most bez náhrady odstraněn.

Toto oznámení vedlo tedy k jedinému možnému 
řešení, a  to, že si most postaví obec sama. Úvahy, 
co dále s mostem, se v roce 1995 vrátily k původ-
nímu místu a stavba mostu nového byla vyprojek-
tována jako rekonstrukce mostu původního. Byly 
využity 100 let staré pilíře, které byly prohlédnuty 
a nahoře rozšířeny. České dráhy souhlasily s  vyu-
žitím současného křížení s  tratí, Povodí Vltavy 
souhlasilo s  novým mostem, protože průtočný 
profil Berounky zůstal zachován, navíc byl odstra-
něn střední pilíř. Všechny orgány stavbu schválily 
a stavba byla v únoru 1996 povolena.

Provizorní most nám sloužil skoro 5 let, a to až 
do 1. března 1996, kdy začala stavba nového mostu.

Stavba nového mostu
V  roce 1994 bylo zvoleno nové zastupitelstvo, 
které si jako nejdůležitější úkol dalo postavit nový 
most. Byla objednána studie obloukového ocelo-
vého mostu, projekt zpracovala firma Top Con 
servis s  r. o. a  projektanti Ing. Dobrovský a  Ing. 
Kurz. Dodavatelem stavby byla vybrána firma 
Brex s.r.o. z  Liberce, ocelovou konstrukci vyro-
bila firma DT mostárna s r.o. v Prostějově, montáž 
konstrukce provedli montéři Hutních montáží 
z  Ostravy, nátěry provedla firma Atalim z  Frýd-
ku-Místku. Stavbu za obec dozoroval Ing. Petr 
Kaplan.

Most platila obec Dobřichovice. Stál 28,5 mil. 
Kč. Podařilo se získat dotaci státu 10 mil. Kč, 
zbylých 18,5 mil. platila obec ze svého. Na 10 mil. 
Kč si obec vzala půjčku u  České spořitelny a.s., 
kterou za 4 následující roky zaplatila. Zajímavostí 
je, že státní dotace byla poskytnuta z přebytku stát-
ního rozpočtu za rok 1995. Bylo to naposled od 
roku 1989, kdy státní rozpočet byl v přebytku.

Stavba byla zahájena 1. března a  most byl 
otevřen 30. listopadu 1996, na den podle smlouvy 
o  dílo. Rozpočet stavby nebyl překročen ani 
o jedinou korunu!!

Montáž nové ocelové konstrukce
Po nástavbě a  rozšíření 100 let starých kamen-
ných pilířů byla koncem července 1996 zahá-
jena montáž. V  mostárně v  Prostějově byla vyro-
bena ocelová konstrukce mostu a postupně dopra-
vována železnicí do Řevnic a odtud auty na stave-
niště. Pozornost vzbuzovala montáž oblouku a sva-
řování celé konstrukce, které probíhalo na kolejové 
dráze, postavené na provizorních panelových pilí-
řích 1,5 m nad hladinou řeky. Dne 30. srpna byl 
svařený oblouk i obě předpolí pomocí dvou velkých 
jeřábů usazeny na pilíře. Tím byla ukončena hrubá 
montáž mostu. Stavba pokračovala montáží obou 
chodníků a zábradlí.

Od 20. září do 2. října byla provedena betonáž 
vozovky i chodníků a most se stal pro pracovníky 
stavby průchozí. Souběžně s  těmito pracemi pro-
bíhaly natěračské práce. Obecní rada schválila 
barevné řešení mostu – modrý most odrážející na 

Září 1996 – montážní práce pomalu končí

Říjen 1996 – dokončovací práce na mostě (nátěry, izolace, vozovky, chodníky)
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sobě jak oblohu, tak i  vodu pod sebou a  červená 
táhla nesoucí vozovku. Následovaly závěrečné 
práce – isolace betonové vozovky, položení živič-
ných vrstev, montáž svodidel a  montáž veřejného 
osvětlení. Bylo demontováno staveniště i  kole-
jová montážní dráha, vše uklizeno a  upraveno. 
Dokončovací práce zahrnuly rekonstrukci vozovky 
a  chodníků před mostem a  zatěžovací zkoušku 
celého mostu.

I otevření tohoto našeho mostu před 20 roky 
dne 30. listopadu 1996 byla velká sláva. Přišli skoro 
všichni obyvatelé Dobřichovic a mnoho hostů.

Most nám slouží již DVACET LET.

Technické údaje nového mostu
Projektant stavby, projekční firma Topcon servis 
spol. s  r.o. navrhla na stávající kamenné pilíře 
a opěry ocelový plnostěnný most s dolní mostov-
kou jako spojitý nosník o 3 polích, z nichž střední 
pole je ztuženo obloukem. Navržené rozpětí jed-
notlivých polí bylo dáno stávající spodní stavbou 
a požadavkem Povodí Vltavy na odstranění střed-
ního pilíře. Tím byla určena délka všech tří polí 
mostu na 36,5 m + 74 m + 36,5 m. Na stávajících 
pilířích a  opěrách byly provedeny nové železobe-
tonové úložné prahy výšky 1 m. Kamenné zdivo 
pilířů bylo otryskáno, vyspárováno a ošetřeno.

Mostovka mostu je ocelobetonová, železobe-
tonová deska je spřažena se systémem příčníků. 
Šířka vozovky pro dva jízdní pruhy je 6 m, šířka 
chodníků, umístěných po obou vnějších stranách 
hlavních nosníků je 1,25 m. Střední pole je ve 
vrcholovém zakružovacím oblouku o R = 3.700 m 
a krajní pole tvoří tečny oblouku se sklony +1%, 
resp. -1%.

Nosnou mostní konstrukci v  příčném směru 
tvoří dva hlavní nosníky ve vzájemné osové vzdále-
nosti 7,5 m a spojené v úrovni dolních pasů s příč-
níkovou ocelobetonovou spřaženou mostovkou. 
Oblouk průřezu má konstantní výšku stěn 650 mm 
a jejich vnitřní vzdálenost je 380 mm. Neměnná je 
také šířka horního pasu 500 mm. Průřezy oblouku 
jsou výhradně z  oceli Fe 360. Trámy hlavních 
nosníků tvoří svařované plnostěnné nosníky tvaru 
I o konstantní výšce stěny 1580 mm a šířce pásnic 
500 mm. Bylo použito oceli Fe 360 a Fe 510. Závěsy 
tvoří trubky z  oceli Fe 360 připojené k  svislým 
výztuhám oblouku a hornímu pasu trámu pomocí 
čepů a styčníkových plechů z oceli Fe 510. Ocelová 

konstrukce je proti korozi chráněna otryskáním na 
stupeň O2 a opatřena 2x základním a 2x vrchním 
nátěrem JOTUN barvy modré.

Deska mostovky je navržena z betonu C 25/30 
s  jednostranným příčným sklonem 2%. Izolace 
mostovky je stěrková BAKOR, vozovka je tvořena 
dvěma vrstvami litého asfaltu LA 40 mm.

Dilatační závěr na levobřežní opěře je flexibilní 
z  materiálu AVENARIUS, na pravobřežní opěře 
typu T 100. Ložiska jsou elastomerová firmy RW 
Engineering GmbH.

Vzkaz dalším generacím
Při montáži mostu byla do příčné vzpruhy oce-
lového oblouku nad vozovkou u  levého břehu 
uložena kovová schránka průměru 30 cm a délky 
60 cm. Do schránky byly uloženy dokumenty 
mající vztah k naší obci, k rekonstrukci mostu, jsou 
tam uloženy plány a  výkresy mostu, fotografie ze 
stavby, fotografie Dobřichovic, mapy Dobřichovic, 
několik čísel Kukátka i  Informačního listu, jména 
zastupitelů obce, dopis tehdejšího starosty Václava 
Kratochvíla budoucímu starostovi, který se prav-
děpodobně asi ještě nenarodil! Předpoklad je, že 
schránka bude otevřena za 80 – 100 let. Dvacet let 
z této lhůty ale již uplynulo.

Poplatek vybíraný na nové mostě  
od roku 1997
Protože státní orgány, především Ministerstvo 
dopravy, Správa a  údržba silnic nebo Ředitelství 
silnic a  jeho investorský útvar daly ruce pryč od 
problému, že dobřichovický most dosloužil pře-
devším vinou špatné údržby, začalo se již během 
stavby nového mostu mluvit o jeho zpoplatnění.

Zejména proto, že obec vydala na stavbu mostu 
18,5 mil. Kč, ačkoliv starý most byl majetkem státu, 
a státní orgány donutily obec, aby do mostu inves-
tovala sama. Starostovi bylo řečeno, aby se staral, že 
most slouží hlavně pro Dobřichovice. Proto rozhodlo 
zastupitelstvo o zpoplatnění přejezdu přes most, ale 
pouze pro osobní a nákladní automobily. Poplatek se 
netýkal ani pěších, ani cyklistů, ani motocyklů, ani 
zvířat. Osvobozena byla i auta policie, armády, hava-
rijních služeb, sanitky, auta tělesně postižených atd. 
Poplatek se netýkal ani dobřichovických občanů. 
Poplatek ve výši 10 Kč byl vybírán pouze od řidiče, 
který neměl v Dobřichovicích trvalé bydliště, pouze 
mezi 6:00 ráno do 20:00 večer.

Poplatek byl vybírán od 1. července 1997 na 
levém břehu hned za mostem. Výnos z  poplatku 
pomáhal splácet úvěr a úroky a reguloval počet aut, 
které přes most jezdily. Mnoha lidem se poplatek 
nelíbil, nakonec přes Okresní úřad Praha-západ 
iniciovali stížnost až k Ústavnímu soudu, který dne 
11. července 2001 zakázal poplatek vybírat. Tak 
čtyřleté vybírání skončilo. Obec vybrala za tuto 
dobu téměř 6 mil. Kč, které byly použity na splá-
cení úvěru.

Má náš most nějaké jméno?
O jménu pro tehdy nový most rozhodlo zastu-
pitelstvo obce Dobřichovice na svém zasedání 
dne 20. července 1896. Na návrh starosty Fran-
tiška Procházky byl most pojmenován jménem 
Jeho veličenstva císaře a  krále Františka Josefa 
I.Po vzniku Československé republiky bylo jméno 
mostu změněno. Od roku 1922 nesl most jméno-
Most Svobody. Nenašli jsme žádné doklady, že by 
toto jméno bylo ještě změněno. Ale most se asi moc 
jménem neoznačoval. Většinou se říkalo „MOST“.

Václav Kratochvíl
Autoři fotografií: Karel Neubert, Petr Kaplan, 

Václav Kratochvíl, Jaroslav Franta

Listopad 1996 – Ohňostroj po otevření nového mostu. Tradice trvá do dnešních dnů

Červen 2013 – most jak jej známe za povodně v červnu 2013
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DDS končí devátou sezónu

Dobřichovická divadelní společnost zakon-
čila svou devátou sezónu, kterou můžeme 
označit možná za nejúspěšnější v celé její histo-
rii. Již v lednu jsme uvedli v divadle Semafor hru 
Mátový nebo citrón?, to jsme ale ještě nevěděli, 
že se hra později dočká ocenění na 18. ročníku 
krajské soutěžní přehlídky amatérských souborů 
Klicperovy divadelní dny v Sadské a nominace na 
prestižní celostátní přehlídku Krakonošův diva-
delní podzim do Vysokého nad Jizerou. Hra byla 
uvedena během roku ještě osmkrát v  divadlech 
Rokoko, Club kino Černošice, Biodivadlo Řevnice, 
v Bakově nad Jizerou nebo Libicích nad Cidlinou. 
V létě jste mohli shlédnout obnovenou premiéru 
oblíbené pohádky Byl jednou jeden král, a novou 
premiéru představení Brouk v hlavě, kterou jsme 
na podzim hráli také v  Řevnicích a  v  divadle 
Rokoko.

Naše divadlo se zaměřuje spíše na komediální 
hry, jejichž hlavním cílem je především odreago-
vání od starostí dnešních dnů a pobavení. Vážíme 
si desítek neopakovatelných momentů, které 
spojily jeviště s hledištěm. My divadelníci žijeme 
především svými divadelními příběhy, ale vedle 
nich jsou v  životě divadla podstatné i  každo-
denní nenápadné detaily, proměňující známější 
herecké tváře našeho souboru, méně známé 
–   ale stejně důležité –   tváře ostatních divadel-
níků a  tváře pobavených diváků v  jedinou obec 
milovníků amatérského divadla.

Přejeme všem našim příznivcům veselé 
a šťastné vánoce v kruhu svých milých, úspěšný 
a klidný rok rok 2017 a nám neutuchající nápady 
při tvorbě nových inscenací, které jsou zakončeny 
spokojeným potleskem. A  už zkoušíme novou 
hru…, ale o tom až příště!

Za DDS Kateřina Filla Věnečková

Dětský vánoční jarmark

Na letošním jarmarku se letos sešel rekordní 
počet návštěvníků. Vydařilo se i  počasí, a  tak 
není divu, že do setmění bylo celé nádvoří zapl-
něno. Děkujeme prodejcům od Skautů, Náruči, 
Dobřichovickému domku, ZUŠ, ZŠ a  dětskému 
domovu z  Letů za přípravu a  účast na trzích. 
Odpoledne proběhlo ve velkém sále na zámku 
hudební vystoupení dětí ze ZUŠ, kde si rodiče 
mohli prohlédnout výstavu 20 let dobřichovic-
kého mostu. Také se tradičně pekly vánočky pod 
vedením Náruče a výtvarnice Radka Charapavová 
vyráběla s  dětmi vánoční dekorace. U  kováře 
si děti vykovali drobné dárečky nebo se mohli 
projíždět na konících. V  rámci dětských vánoč-
ních trhů uvedlo ProDivadlo hru „Z  pohádky do 
pohádky“ (scénář a  režie L.Š.Loubalová). Našim 
malým divákům tak přinesli pod vánoční stromek 
dárek v  podobě pohádkových postav. Děti tak 
mohly poznat roztomilou Sněhurku v  podání 
Ireny Faloutové, krásnou Popelku představe-
nou Andreou Kudrnovou Hrubou, Zlou královnu 
Hedviky Pejřilové, Gerdu v podání Anetky Miklí-

kové,Zimní královnu Kristýny Bajerové, Nastěnku 
Karolíny Seidlové,Marušku Evy Koppové nebo 
Princeznu se zlatou hvězdou Elišky Lechnerové. 
Princové Štěpán Mikoláš, Tomáš Bôhm a  Pavel 
Rudolf byli sice již ve věku králů, ale i tak udělali 
dětem radost.Dále je třeba zmínit impozantní 
ztvárnění Ivana a  Marfuši z  Mrazíka, Jarosla-
vem Šebkem a  Janou Truhlářovou. Nejmladšími 
herci byli Lenka Sluková a Lukáš Veselý z herecké 
třídy Renaty Rychlé. Ti představovali Jeníčka 
a  Mařenku. Představením provázela pohádková 
babička Jana Dekyská a  Tanečnice s  Louskáč-
kem, Helena Kordačová a  Milda Pešek.Poděko-
vání patří též třem sobíkům Yvoně, Romanovi (též 
Káj) a Petrovi. Děkujeme Zdeničce a panu tajem-
níkovi obce za doplnění řady dvanácti měsíčků. 
Nakonec všechno dobře dopadlo, jak už to 
v pohádkách bývá a všechny pohádkové postavy, 
dobré i  zlé, se chytli kolem stromečku za ruce, 
zapálili prskavky a zazvonil zvonec.

Celý večer slavnostně zakončil pěvecký sbor 
IMBUS, který vystoupil s impozantní stínohrou ve 
velkém sále.

AK

Folkový koncert Pavlíny Jíšové 
a její dcery Adély Jonášové

Rodinná dvojice matka a dcera představí publiku 
v pátek 20. ledna na zámku písně z alba „Pavlína 
Jíšová a  přátelé – To já, písnička“, které mapuje 
více než třicetileté působení Pavlíny Jíšové na 
hudební scéně. Na koncertě zazní i autorské písně 
Adély Jonášové ze sólového alba „Dobrodruh“. 
Jihočeská písničkářka Pavlína Jíšová /www.jisova.
cz/ má na svém kontě 9 sólových alb. Její reper-
toár skýtá více než 150 původních českých písní. 
Její hlas je možné slyšet na více než sedmdesáti 
albech české produkce. Spolupracuje s  různými 

muzikanty, v  současnosti ji nejčastěji doprovází 
Adéla Jonášová (akustická kytara, piano, irské 
flétny, mandolína, zpěv). Pavlína Jíšová se kromě 
role zpěvačky, kytaristky a  autorky písní věnuje 
propagaci hudby nejen stylu folk, country a žánrů 
příbuzných. Společně s  dcerou Adélou Jonášo-
vou tvořía moderuje hudební týdeník „Písničkové 
rozhovory“ v Českém rozhlase České Budějovice. 
Pořad má premiéru každé úterý v 18:30.

AK

Dobřichovická kultura 
v lednu 2017

Výstavy

Zámek – 20 let od stavby nového 
mostu. Výstava fotografií, plánů 
a dalších dokumentů původního 
a současného mostu. Autoři výstavy: 
Petr Kaplan, Václav Kratochvíl a Andrea 
Kudrnová. Výstava končí 30. ledna.

V pondělí 2. ledna v 19:00, 
zámek (rezidence)
Novoroční koncert Ludus 
musicus a jejich hostů

Program: D. Milčinský, A. V. Michna, 
B. Fliese, P. G. Zrunek, V. Paus, J. Eybler, 
F. X. Brixi, J. J. Ryba, K. V. Holan, J. I. Linek. 
Součástí koncertu budou malé betlémy.
Vstupné 150,-/100,-  
Připravil a řídí: František Běhounek

Pavlína Jíšová a Adéla Jobášová

Kultura u nás i v okolí
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ČERNOŠICE

Monkey Day Parade + Sækədʒəwiːə
Kultovní kapela z  Akronu v  Ohio USA „Monkey 
Day Parade“ kombinuje ve svém výrazu mnoho 
rozličných vlivů od Prychedelia lest šedesá-
tých po moderní Punk. Nové album „Year of the 
Monkey“ bylo nahráno v  roce 2014 na živo ve 
studiu v  Ohiu. Kapelu tvoří zkušení muzikanti 
nám již známé americké kapely „Simeon Soul 
Charger“ která již v Club Kinu měla tu čest vystou-
pit. Písně co kapela hrtaje vyprávějí příběhy 
o  lásce, kamarádství, zklamání, čistotě, nepřátel-
ství , zradě atd. Je to intimní a přitom cizí. Známé 
a  přitom nové. Vzrušující a  přitom příjemné. 
Přijďte se sami přesvědčit o  kvalitách této ame-
rické kapely v  sobotu 7.1 od 20.00 do černošic-
kého Club Kina. Jako předkapela vystoupí ostrav-
sko-pražská formace Sækədʒəwiːə (čti sakadža-

V sobotu 7. ledna v 10:00, 
Dobřichovický domek  
Jak šel Honza za štěstím

Loutkové divadlo Kukadlo Jeremiáše 
Polcara

V pátek 20. ledna v 19:30, 
zámek
Folkový koncert Pavlíny 
Jíšové a Adély Jonášové

Vstupné 150,- /100,- Předprodej 
v Infocentru

V sobotu 21. ledna 
v 10:00,  Dobřichovický 
domek
O Šípkové Růžence

Maňáskové divadlo maminky Lucky

V neděli 22. ledna v 15:00, 
sál MUDr. Fürsta  
Malostranská zimní 
pohádka

Dětské divadlo Matěje Kopeckého

V sobotu 28. ledna v 16:00, 
společenský sál Zelený ostrov
Podvečerní posezení 
Jaroslava Šarouna 
s Antonínem Dvořákem 
(vnukem slavného hudebního 
skladatele).

Vstup z ulice Za Parkem

Monkey Day Parade v sobotu 7. ledna v Club Kinu v Černošicích
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víja). Čtveřice se spolu sice na pódiích pohybuje 
teprve dva roky, ale živočišná muzika v  kombi-
naci se zkušenostmi členů tvoří výbušnou směs, 
která „Sace“ již v  počátku kariéry zajistila vítěz-
ství v soutěži kapel Break It. Zpěvák Matěj „Mat“ 
Vašíček je majitelem jednoho z  nejpozoruhod-
nějších hlasů na české scéně, často přirovnáva-
nému k Michaelu Stipeovi z  legendárních R.E.M. 
Má v sobě něhu i drzost, dokáže hladit i řezat jako 
břitva a přesně taková je i hudba kapely. Vstupné 
150 Kč senioři nad 65 let 100 Kč. V sobotu 7. ledna 
v Club Kinu v Černošicích

Hudba Praha band
Srdečně zveme v  pátek 13.1 od 20.00 do Club 
kina na koncert skupiny Hudba Praha band

Kapela, která vznikla jako pokračování zaniklé 
Hudby Praha. Její bývalí členové Vladimír Zatlou-
kal a  Jiří Jelínek se rozhodli pokračovat v  jejím 
duchu a  přizvali do kapely bubeníka Ludvíka 
Emana Kandla, který nahrál s Hudbou Praha čtyři 
stěžejní řadové desky. Dále společně oslovili 
Zdeňka Hnyka, populárního moderátora Radia 1, 
který se jako host chopil mikrofonu. Dívčí vokály 
zpívají Lucie Jandová a  Hanka Pospíšilová, na 
saxofon hraje Kuba Douda. Hudba Praha Band to 
je hraje největší hity Jasné páky a  Hudby Praha 
jako Paralet, Ryba Badys, Špinavý záda, Pal vocuď, 
Cizej chlap, Holka Tonka, To tak, Marihuana, 
Máma táta, Můry, Lunapark, Zákon o  zachování 
energie… Máme připraveny i nové písně a těšíme 
se na setkání s vámi. Rokenrolu nazdar! Vladimír 
Zatloukal – kytary, zpěv (ex-Hudba Praha), Jiří 
Jelínek – basa (ex-Hudba Praha), Ludvík Eman 
Kandl – bicí (ex-Hudba Praha) Jakub Douda – 
saxofon, Hana Pospíšilová a Lucie Jandová – zpěv, 
Zdeněk Hnyk – zpěv, kytara (j.h.). Hudba Praha 
band má charakteristický souzvuk kytar bratří 
Zatloukalů, zakládajících členů skupin Jasná 
Páka a Hudba Praha. Vstupenky na koncert obdr-
žíte v  předprodeji (minimarket u  černošického 
nádraží) v ceně 200 Kč, na místě před koncertem 
za 250 Kč. Senioři platí 200 Kč.

Marco Perfetti Quintet (USA/NL/CZ)
Perfect Marc je hudební projekt původem ital-
ského zpěváka skladatele Marca Perfettiho, 
v  současnosti již žijícího v  Bostonu, stát Massa-
chusetts, USA. Po jedenácti letech intenziv-
ních koncertních i  studiových aktivit, a  poté, co 
vyhrál italské národní soutěže (např. Tour Music 
Fest) a  účastnil se první série italského X-Fac-
toru, se Marco přestěhoval v  roce 2012 do USA 
(jako italský vokální talent roku získal stipen-
dium na Berklee College of Music). Projekt Perfect 
Marc nabízí Marcovy autorské písně, Marco je 
nahrál ve spolupráci mezinárodních hudeb-

níků pocházejících z  Brazílie, Jižní Koreje, USA. 
Itálie a Portugalska. Kapela už má solidní renomé 
v  bostonské aglomeraci, byla vybrána k  vystou-
pení na kanadském festivalu Music Week 2014 
v  kanadském Torontu a  NODA hudebního festi-
valu NOTA v  Charlotte v  Severní Karolíně. Debu-
tové album „Flesh & Voice“ bylo vydáno v  roce 
2014. Hudebně jde o  pop-rock, ovlivněn žánry 
jako jsou soul, funk a folk. Písně předvádí Marcovy 
pěvecké schopnosti, aranže jsou velmi barvité 
– od elektrického rockového nápřahu, k  folkově 
jemné, akustické podobě. V  České republice se 

Marco představí s o něco více jazzově orientova-
ným repertoárem. Na turné jej doprovodí Cyrille 
Oswald saxofon (NL) – saxofon, Marek Novotný – 
piano, Petr Dvorský – kontrabas a Tomáš Herian 
na bicí. Vstupné 150 Kč senioři nad 65 let 100 Kč. 
V pondělí 16. ledna v Club Kinu v Černošicích

Dětský karneval
Club Kino Vás v neděli 29. 1. 2017  srdečně zve na 
Dětský maškarní karneval.
To, že je zima plesovým obdobím pro dospělé 
je jasné, proto jsme připravili i  ples pro děti 

Přijmeme truhláře – 
zodpovědného, šikovného, 
se smyslem pro detail,
praxe min. 3 roky, práce na plný úvazek ve Všenorech. 
Životopis zasílejte na han.h@seznam.cz 
nebo volejte 775558201.

Hledám pronájem 
pokoje s příslušenstvím, 
případně malé garsonky

v Dobřichovicích či okolí. 
Kontakt 602 44 98 98, 

info@hd-c.cz

vnukem slavného hudebního skladatele
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Linka tísňového volání – 112

Záchranná služba dispečink – 155

Záchranná služba Řevnice, doprava 
nemocných, lékařská pohotovost 
25772 −1777, 602−237−037

Policie – 158

Policie Praha-venkov – stálá služba 
974−861−111, 974−882−103

Městská policie 
724−060620 nebo 605−255450

Hasiči Řevnice tísňové volání 
150

Hasiči Dobřichovice 
25771−1730

Městský úřad Dobřichovice 
25771−1590

Stavební úřad – 25771−1402

Matrika – 25771−2478

Starosta a tajemník – 25771−2182

Poruchy elektřiny ČEZ Distribuce a.s. 
840 850 860 nebo 840 840 840

Poruchy plynu STP a.s. pohotovost 
1239 nebo 244 472 811 nebo 812

Poruchy vody a kanalizace 
Aquaconsult s.r.o. – 25164−2203
pohotovost stálá služba 
724-005900

Poruchy veřejného osvětlení –  
Elektroštika, s.r.o. 
251 625 761, 605 385 645

Poruchy sítě DOBNET 
HelpDesk 277 001 151

Informační kancelář Dobnet o. s. 
277 001 111
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a  to formou maškarního karnevalu. Odpoledne 
plné her a  soutěží pro Vaše děti začíná v  15,00 
hod. Masky a převleky nejsou žánrově omezené 
a každé dítě bude mít možnost svoji masku před-
stavit a samozřejmě bude i vyhlášení nejhezčích 
a nejzajímavějších masek. V průběhu odpoledne 
proběhnou zábavné hry a soutěže. Jsou také při-
praveny drobné odměny výhry a  diplomy za 
výkony dětských maškarníků.

Femi Temowo Trio (GB/CZ)
Femi Temowo, vyhledávaný studiový hráč 
a  dvorní kytarista zesnulé britské soulové zpě-
vačky Amy Winehouse. Excentrická diva přitom 
není zdaleka jedinou osobností, po jejímž boku si 
Femi Temowo zahrál. Na svém kontě má vystou-
pení či studiové hraní třeba po boku hip hopové 
legendy The Roots či proslulého saxofonisty 
Courneyho Pinea. V  poslední době se oceňo-
vaný kytarista a  držitel ocenění Mercury Music 
Prize či BBC Jazz Award nejčastěji prezentuje 
se svým kvartetem, případně kvintetem v  pro-
jektu s  názvem Orin Meta. Slavného hudebníka 
s nigerijskými kořeny a jednu z největších osob-
ností současného britského jazzu doprovodí na 
českém turné velké osobnosti tuzemské jazzové 
scény: za kontrabas se postaví Petr Dvorský a za 
bicí Kamil Slezák. Na programu budou jak kla-
sické jazzové standardy, tak i  jazz s  nádechem 
afrických kořenů. Srdečně Vás zveme po jarních 
prázdninách v neděli 19. 2. od 20.00 do Club Kina 
na tohoto fenomenálního kytaristu.

Pavel Blaženín

PRAHA – RADOTÍN

Kulturní středisko U Koruny, nám. prosince Osvo-
boditelů 15, Radotín. Tel. 257 911 746. Internet 
www.ukoruny.net nebo www.praha16.eu. Nabí-
zíme hlídání dětí.
Sobota 7. ledna 2015 od 19 hodin
Kapela Fotr a kolektiv – jako host vystoupí vyni-
kající jazzman a klavírista Zdeněk Zdeněk.
Večer nejen s  hudbou Jaroslava Ježka a  Osvobo-
zeného divadla. Klubová scéna Milana Peroutky 
(vchod ze dvora domu U Koruny). Vstupné 130,- Kč 

Čtvrtek 12. ledna od 19 hodin
Sen noci svatojánské  - divadelní představení 
v podání Zbraslavské divadelní společnosti
velký sál Kulturního střediska Radotín v  domě 
U Koruny. Vstupné 150,- Kč
Čtvrtek 19. ledna od 19 hodin
ASPM TRIO Jan Spálený
Vynikající bluesman a skladatel vystoupí s  feno-
menálním trumpetistou Michalem Gerou 
a Filipem Spáleným a společně zavzpomínají na 
svého kamaráda a  spoluhráče, bubeníka Milana 
Peroutku, který by oslavil 19. ledna své naroze-
niny. Klubová scéna Milana Peroutky (vchod ze 
dvora domu U Koruny)

Vstupné 180,- Kč 
Sobota 21. ledna od 19 hodin
Konec Švandy aneb Hvězda padá z  Mostu – 
autorská hra divadelního souboru Křoví
Velký sál Kulturního střediska Radotín v  domě 
U Koruny. Vstupné 150,- Kč
Středa 25. ledna od 19 hodin
Cestopisný večer Pravá Kuba
Zajímavé vyprávění o  Kubě s  šéfredaktorkou 
časopisu Slávkou Chrpovou
Klubová scéna Milana Peroutky (vchod ze dvora 
domu U Koruny). Vstupné 100,- Kč
Sobota 28. ledna od 15 hodin
Sněhurka a  Lyžařská – divadelní představení 
pro děti v podání divadelního spolku Gaudium
Velký sál Kulturního střediska Radotín v  domě 
U Koruny. Vstupné 60,- Kč
Sobota 28. ledna od 19 hodin
Její pastorkyňa – divadelní představení v podání 
divadla Máj
Velký sál Kulturního střediska Radotín v  domě 
U Koruny. Vstupné 150,- Kč
Neděle 12. února od 19 hodin
Zmrazovač, AD Hock
Velký sál Kulturního střediska Radotín v  domě 
U Koruny. Vstupné 160,- Kč

Sækədʒəwiːə v sobotu 7. ledna v Club Kinu v Černošicích


